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Električky pustia na Starý most 
už začiatkom prázdnin
Bratislavský samo-

správny kraj (BSK), 
ako špeciálny stavebný 
úrad pre električkové a 
trolejbusové dráhy, dostal 
posledné chýbajúce sta-
novisko týkajúce sa elek-
tričkovej dráhy Šafárikovo 
námestie – Bosákova. 
 Približne mesiac po doru-
čení posledného stanoviska a 
vydaní rozhodnutia BSK, sa 
bude čakať na zákonné lehoty. 
Sú nimi 15-dňové vyvesenie 
na úradných tabuliach Brati-
slavy, Starého Mesta, Petržal-
ky a BSK. Potom musí plynúť 
ešte lehota 15 dní na mož-
nosť odvolania sa - až potom 
je možné spustiť skúšobnú 

prevádzku električiek na 
trase Šafárikovo námestie – 
Bosákova.
 BSK nedávno dostal po-
sledné chýbajúce stanovisko, 
ktoré vydal Hasičský a zá-
chranný útvar Hl. mesta SR 
Bratislavy. 
 Električková trať na Sta-
rom moste a v Petržalke je 
teda schopná užívania. Také 
sú závery z miestneho zisťo-
vania, ktorého bolo 27. mája 
za účasti zástupcov hlavného 
mesta, Bratislavského  samo-
správneho kraja (BSK) i ďal-
ších dotknutých orgánov.

(bk, rl)

Mesto chce spomaliť cyklistov 
na Dunajskej promenáde
Primátor Bratislavy Ivo 

Nesrovnal otvoril ne-
dávno otázku cyklistov 
na dunajskom nábreží 
v oblasti River Parku a 
bývalého PKO. Mesto 
rokuje o podmienkach 
pre cyklistov so zaintere-
sovanými – zástupcami  
cyklozdružení, mestskej 
časti, zhotoviteľa prác na 
časti dunajskej promená-
dy, ministerstva dopravy, 
mestskej dopravnej komi-
sie a polície.
 Podľa stanoviska, ktoré 
nám poslal magistrát, „na 
stretnutí padli viaceré návrhy, 
ktoré v súčasnosti preveruje-
me. V najbližších dňoch preto 

zvoláme ďalšie stretnutie, aby 
sme našli riešenie, ktoré bude 
bezpečné a bude vyhovovať 
chodcom aj cyklistom. Ako 
povedal primátor Nesrovnal 
- Cyklotrasu na Dunajskej 
promenáde nikto nejde rušiť, 
pretože cyklisti tu jednoznač-
ne patria. Otázkou zostáva len 
to, ako ju vyznačiť. Chceme sa 
totiž vyhnúť kolíziám, a preto 
hľadáme najlepšie riešenie. 
Dunajská promenáda totiž 
patrí všetkým.“ Mesto už 
teraz avizuje, že cyklisti 
budú musieť prispôsobiť 
rýchlosť jazdy na bicykli 
chodcom.

(pokračovanie na str. 3)

Revitalizácia Karloveského ramena sa skončila, zlepší sa prúdenie vody
Po rokoch príprav a 

siedmich týždňoch te-
rénnych prác sa dokonči-
lo sprietočnenie Karloves-
kého ramena. Dunaj tade 
opäť prúdi bez prekážok. 
Prepojenie ramena s Du-
najom má pomôcť obno-
viť pôvodnú faunu a fl óru.
 Rovnako má protipo-
vodňový význam a prispieva 
aj k ochrane vodného zdro-
ja Sihoť, vďaka ktorému má 

hlavné mesto a okolie pitnú 
vodu. 
 „Po rokoch, keď sa z Kar-
loveského ramena strácala 
voda a život, môžeme pove-
dať, že privádzame naspäť 
vodu do ramena aj život do 
okolia. Lepšie zavodnenie 
územia a samotné prúdenie 
vody prispeje ešte k vyššej 
kvalite a výdatnosti vodného 
zdroja Sihoť,“ povedal mi-
nister životného prostredia 

László Sólymos (Most-Híd). 
Spoluprácu envirorezortu a 
jeho organizácií s ochranármi 
na tomto projekte označil za 
dobrý príklad pre budúcnosť. 
Udalosť je podľa predsedu 
Bratislavského regionálne-
ho ochranárskeho združe-
nia (BROZ) Tomáša Kušíka 
zavŕšením niekoľkoročných 
príprav. „Za uplynulé dva me-
siace boli z koryta odstránené 
niektoré umelé prekážky a 

naplaveniny, ktoré vznikli ne-
gatívnymi ľudskými zásahmi 
v minulosti,“ povedal s tým, 
že v dôsledku toho bolo rame-
no v niektorých obdobiach aj 
úplne suché. Opatrenia majú 
pomôcť zvýšiť prietočnosť o 
takmer 100 dní za rok. „Zlep-
ší sa aj vodný režim v Karlo-
veskom ramene, migrácia a 
rozmnožovanie rýb a vytvoria 
sa tu vhodné podmienky na 
hniezdenie vzácnych druhov 

Náhradné byty 
v Dúbravke 
miestni nechcú

Mnohí obyvatelia mest-
skej časti Dúbravka 

sú proti výstavbe náhrad-
ných bytov pre ľudí z reš-
tituovaných domov, pre-
važne Staromešťanov.
 Nechcú ich, lebo im nové 
bytovky zaberú miesto na 
parkovanie, zahustia lokalitu, 
okrešú zeleň, nechcú ich ani 
obyvatelia z reštituovaných 
domov, lebo to nepovažu-
jú za riešenie ich problému. 
Byty nechce ani vedenie sa-
mosprávy Dúbravky, ktoré 
tak čelí kritike a musí sa po-
starať napríklad o náhradné 
parkovanie, no a nechce ich 
ani samotný magistrát, ktorý 
ide náhradné byty stavať. To 
ukázala verejná debata pod 
názvom Na slovíčko so sta-
rostom o náhradných bytoch, 
ktorú v prvej polovici mája 
zorganizovalo vedenie mest-
skej časti Dúbravka.
 Napriek tomu sa náhrad-
né byty v Dúbravke stavať 
budú. Zákon totiž hovorí, že 
mesto musí do konca roku 
2016 zabezpečiť náhradné 
nájomné bývanie pre 580 žia-
dateľov, ktorým na to vyplýva 
zo zákona nárok, inak bude 
musieť preplácať žiadateľom 
rozdiel medzi regulovaným a 
trhovým nájomným. 
 Dva projekty bytových ná-
hrad pre ľudí z reštituovaných 
domov sú plánované v Dú-
bravke, na ulici Na Vráťkach, 
kde má pribudnúť až do 116 
bytov a v lokalite Pri kríži, 
kde sa má stavať 68 bytov. Ide 
o pozemky hlavného mesta, 
obe určené na bytovú zástav-
bu či občiansku vybavenosť.

(pokračovanie na str. 5)

vtákov ” priblí-
žil Kušík. Voľ-
nejšie koryto 
tiež umožňuje 
o d v á d z a n i e 
vysokých vôd, 
zmizli tiež 
bariéry, na 
ktorých sa za-
chytávali sedi-
menty.

(tasr,red)
Foto: TASR

Začiatok júna síce ešte 
nie je ofi ciálnym leto, 

pre Bratislavu sa však za-
čína Kultúrne leto. Okrem 
predpovedaného extrém-
neho počasia bude vý-
nimočné aj niečím iným. 
Historicky po prvýkrát 
bude v roku 2016 od 1. 
júla Slovensko predsedať 
Rade Európskej Únie. Pri 
tejto príležitosti je pripra-
vených niekoľko výni-

močných podujatí. Napr. 
verejný koncert organizovaný 
Botschaft der Bundesrepub-
lik Deutschland Pressburg k 
prevzatiu predsedníctva Rady 
Európy Slovenskou republi-
kou pod názvom Das Stab-
smusikkorps der Bundeswehr 
môžu návštevníci vidieť 28.6. 
 Rovnako sa môžu náv-
števníci Bratislavy tešiť aj na 
výnimočnú výstavu v galérii 
Danubiana za účasti vzácnych 

hostí z holandskej kráľovskej 
rodiny – Európske hviezdy 
- Miró&CoBrA. Výstava sa 
pripravovala v spolupráci  s 
Holandskom. A vo večerných 
hodinách sa pri príležitosti 
začiatku slovenského pred-
sedníctva osvieti Bratislav-
ský hrad. Akciu organizuje 
Veľvyslanectvo Holandska s 
Ministerstvom zahraničných 
vecí a Phillips. Večer môžete 
vidieť ešte jeden úkaz. Spo-

ločnosť Ferdinand de Marti-
nengo svojou multimediálnou 
vodnou šou Od Tatier k Du-
naju uzatvorí mesiac riečnych 
podujatí, ktoré organizuje 
Dunajský Fond pod názvom 
Slnovrat. Vodná stena bude 
30.6. o 22:00 vyvrcholením 
osláv Dunaja, ktorý spája jed-
notlivé európske štáty a náro-
dy.

(pokračovanie na str. 9)

Mesto sa 
chystá  spočítať 
bezdomovcov

Bratislava pripravuje 
prvé sčítanie ľudí bez 

domova v meste. Primátor 
Ivo Nesrovnal  nedávno 
podpísal dohodu spolu s 
riaditeľkou Inštitútu pre 
výskum práce a rodiny 
Sylviou Porubänovou, na 
základe ktorej bude inšti-
tút s mestom spolupraco-
vať pri sčítaní. 
 Do spolupráce sa zapoja 
aj mimovládne organizácie, 
mestské časti a Univerzita 
Komenského v Bratislave. 
Sčítanie sa bude robiť začiat-
kom novembra 2016, prebie-
hať bude v jeden deň a za-
čne v jednu hodinu. Cieľom 
je zreálnenie počtu ľudí bez 
domova na území hlavného 
mesta, pretože doposiaľ sa 
ich počet odhadoval. Takisto 
je dôležité defi novať, kto 
je človek bez domova a v 
neposlednom rade je pre 
mesto, ako tvorcu mest-
skej sociálnej politiky, dô-
ležité zistiť aj štruktúru a 
príčiny bezdomovectva. 
Podľa mesta je jeho snahou, 
aby spolupráca so subjekt-
mi pomáhajúcimi ľuďom bez 
domova bola v nasledujúcich 
rokoch nastavená správne a 
systém pomoci bol efektívny a 
účelný. Súčasťou sčítania ľudí 
bez domova bude dotazník, 
v ktorom budú otázky týka-
júce sa napr. dôvodov straty 
bývania, druhy príjmov, sta-
vu zdravia, väzieb na rodinu 
a podobne. Sčítavať sa budú 
ľudia prespávajúci vonku, v 
neštandardných obydliach, v 
nocľahárňach, v krátkodobých 
formách bývania (ubytovne, 
vybrané zariadenia sociálnych 
služieb a sociálno-právnej 
ochrany). Výdaje spojené so 
sčítaním hradí hlavné mesto 
zo svojho rozpočtu sumou 
približne 7 000 eur.
 Je ale otázne, či mesto, 
resp. inštitút, dokáže zrá-
tať bezdomovcov za jeden 
jediný deň....najmä ak od-
hadovaný počet atakuje 
číslo 5000. Magistrát rozde-
lil z rozpočtu na tento rok na 
prácu s bezdomovcami zhru-
ba 100-tisíc eur. 

(rl, red)

Kultúrne leto 2016 bude mať Kultúrne leto 2016 bude mať 
tento rok výnimočnú príchuťtento rok výnimočnú príchuť  
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Amsterdamský pakt sa zaoberá aj 
začleňovaním migrantov do miest a obcí

Šéf bratislavskej samo-
správy Ivo Nesrovnal 

sa nedávno zúčastnil na 
Fóre o mestskej agende, 
ktorú v Amsterdame zor-
ganizoval Európsky výbor 
regiónov (VR) v spoluprá-
ci s holandskými samo-
správnymi združeniami.
 Nesrovnal v tejto súvislos-
ti upozornil na to, že „ak chce-
me dosiahnuť ciele stanovené 
v stratégii Európa 2020, je 
nevyhnutné, aby politiky EÚ 
lepšie zohľadňovali potreby 
miest“. Podľa neho pre reál-
nu možnosť napĺňať výzvy je 
potrebné často posilniť aj sta-
tus miest. Za príklad označil 
práve Bratislavu. Amsterdam-
ský pakt prijali v pondelok 
(30.5.) ministri zaoberajúci sa 
problematikou rozvoja miest, 
predstavitelia inštitúcií EÚ, 
ale aj zástupcovia miest a re-
giónov. Pakt znamená vytvo-
renia partnerstva, ktoré bude 
skúmať spôsoby, ako môže EÚ 
ešte viac zlepšiť svoju politiku 
tak, aby boli mestá schopné 
lepšie riešiť najnaliehavejšie 
problémy, ktorými sú ale-
bo budú vystavené. Jadrom 
mestskej agendy pre EÚ má 

byť rozvoj 12 partnerstiev pre 
12 výziev tejto agendy, ako na-
príklad sociálne začleňovanie 
migrantov, kvalita ovzdušia, 
mestská chudoba, či ceno-
vo dostupné bývanie. Tieto 
partnerstvá umožnia mestám, 
členským štátom, inštitúci-
ám EÚ a ďalším stranám, ako 
sú mimovládne organizácie 
a obchodní partneri, aby spo-
lupracovali na riešeniach pre 
zlepšenie života mestských 
oblastí v EÚ. Doteraz boli roz-
behnuté štyri pilotné partner-
stvá. Projekt pre začleňovanie 
migrantov v mestských oblas-
tiach koordinuje Amsterdam, 
problematiku spojenú s kva-
litou ovzdušia má na starosti 
Holandsko. Slovensko je 
koordinátorom partner-
stva v otázke lepšieho 
a cenovo dostupnejšieho 
bývania v mestách a Bel-
gicko s Francúzskom majú 
na starosti pilotný projekt tý-
kajúci sa mestskej chudoby. 
Ostatné partnerstvá sa začnú 
realizovať v období od konca 
roka 2016 do leta 2017.

(TASR)

OTÁZKA pre čitateľov: Ako vnímate vy-
tváranie paktov, výziev a projektov pre 
regióny (aj Bratislavu) zo strany Bruselu.

Európska komisia a výbor regiónov 
opäť „objavujú Ameriku“
Je neuveriteľné, ako ešte 

aj po tých dlhých rokoch, 

najmä sociálnych rozdie-

lov, ktoré panujú v Európe, 

a ktoré cítia najmä ľudia 

z krajín bývalého tzv. vý-

chodného bloku, sa európ-

ski úradníci nechajú po-

čuť, že európske mestá sú 

miestom, kde sa stretávajú 

sociálne rozdiely, chudoba 

a bohatstvo, nezamestna-

nosť a nedostatok pracovnej 

sily, veľké rozdiely v oblasti 

vzdelania a tiež ekologické 

výzvy. Aké to objavné a ak-

tuálne konštatovanie! Me-

dzi priateľmi sa tomu ho-

vorí: Objavil si teplú vodu, 

alebo - „Ameriku“. 

 Až teraz nám páni z eu-

rópskej komisie a výborov 

regiónov odkazujú, že mestá 

by tento stav mali riešiť... 

Bolo by to úsmevné, ak by to 

nebolo na plač. Navyše nám 

dávajú aj inú aktuálnu úlo-

hu – mestá ako „stroje in-

tegrácie” majú zvládnuť do 

veľkej miery súčasné prúdy 

migrantov. 

 Stačí sa prejsť centrom 

Bratislavy alebo navštíviť 

jej vytypované periférie - 

každému je už dávno jasné, 

že nezvládame situáciu ani 

s vlastnými bezdomovcami 

a žobrákmi, či s ľuďmi, kto-

rí strácajú svoje bývanie kvôli 

reštitúciám a na ktorých sa 

štát vykašľal a zodpovednosť 

preniesol na samosprávy. 

 Pre mnohých ľudí je súčas-

ný stav Európskej únie neúnos-

ný a (ne)konanie, či zlé rozhod-

nutia jej špičiek vedie európske 

spoločenstvo do slepej uličky a 

možno aj k postupného záni-

ku. Veď dnešní euroúradníci 

sa zmôžu často už iba na to, 

že spoza predsedníckych sto-

lov a v nažehlených drahých 

oblekoch prijímajú rôzne pak-

ty, nariadenia, uznesenia a 

odporúčania. Väčšinou sú na 

hony vzdialené od skutočného 

života bežných ľudí a ich prob-

lémov. Napokon, prečo by nám 

mal nejakí neznámi a nami 

nevolení komisári diktovať, 

ako si máme spravovať Bra-

tislavu? Nemáme v nej dosť 

múdrych slovenských hláv? Ak 

dali Bratislavčania svoje hlasy 

vo voľbách tomu primátorovi, 

ktorému dali, je to ich vec, hoci 

veľmi  na výber nemali. Len 

vždy treba dávať veľký pozor 

na to, kto sa skutočne skrýva 

pod luxusnými nažehlenými 

oblekmi, za charakteristický-

mi úsmevmi a rukami vo vač-

koch.

Marián Taller

Samozavlažovacie kvetináče 
vyšli mesto na 820 eur za kus

Hlavné mesto vymieňa 
staré a nepekné betó-

nové kvetináče za prak-
tické a účelné. Ich dizajn 
je ale problematický - vy-
zerajú totiž ako elektrické 
rozvodné skrine.
 Mesto nazvalo nové kve-
tináče nádoby, čo vystihuje 
ich vzhľad. Na druhej strane 
je dobré, že z centra mesta 
konečne miznú tie staré betó-
nové, ktoré boli často „poroz-
hadzované“ po chodníkoch 
a pri cestách a slúžili aj ako 
zábrany pred nechceným par-
kovaním. Mesto informovalo, 
že postupne bude v jednotli-
vých lokalitách v centre Bra-
tislavy inštalovaných celkom 
170 samozavlažovacích kve-
tináčov. Každý z nich je ozna-
čený logom hlavného mesta. 
Podľa našich informácií stojí 
jedna nádoba 820 eur. Spolu 
teda stáli necelých 140 000 
eur. Vzhľadom nato, že ide 
o značnú sumu sme sa spýtali, 
či bola robená súťaž na dodá-
vateľa. 
Magistrát odpovedal: Sa-
mozavlažovacie kvetináče sú 
vytvorené z 3 mm hrubého 

hliníkového plechu a pozostá-
vajú z vonkajšej a vnútornej 
nádoby, ktorá slúži na osa-
denie rastlín. Nové kvetináče 
majú objem nádoby pre zá-
sobu vody 21 litrov - 26 litrov, 
podľa veľkosti nádob. Rastliny 
v nich majú zásobu vody po-
čas celého vegetačného ob-
dobia a vzhľadom na vnútor-
nú nádobu z pozinkovaného 
plechu, ktorá má samozavla-
žovaciu funkciu a vonkajšie 
hliníkové opláštenie, ktoré je 
opatrené ochrannou vrstvou 
práškového vypaľovaného 
laku, nie sú rastliny natoľko 
prehrievané ako pri betóno-
vých kvetináčoch. Samozav-
lažovacie nádoby sú umiest-
ňované do 8 lokalít. Funkcia 
nádoby spočíva v tom, že 
za pomoci systému knôtov 
sa voda dostáva do nádoby so 
substrátom, čím ju zvlhčuje. 
Nádoba obsahuje otvor na na-
lievanie vody a kontrolu stavu 
hladiny jej zásoby. Kvetináče 
sú opatrené otvorom na odtok 
prebytočnej vody, čiže ani pri 
v prípade prívalových dažďov 
tak nedôjde k ich zaplaveniu.

(red, rl) 

Umiestnenie samozavlažovacích kvetináčov
Lokalita    Počet Spolu

Kamenné námestie popri električke 70 

Kamenné námestie popri cyklochodníku 39 127

Námestie SNP   18 

Hodžovo námestie   5 

Štúrova ulica   5 

Hurbanovo námestie   13 43

Priestor pred Crowne Plaza  14 

Pomník československej štátnosti 6

Zodpovední si konečne všimli, že 
zdevastované zastávky MHD 
v Karlovej Vsi treba opraviť
V Karlovej Vsi kompe-

tentní konečne opra-
via prístrešky zastávok na 
električkovej trati. Brati-
slavský kuriér poukazo-
val na ich poškodenie už 
dávno. Súčasná miestna 
karloveská samospráva 
požiadala Dopravný pod-
nik Bratislava (DPB) o rie-
šenie situácie. 
 „Prístrešky zastávok nie sú 
zanedbané len bežnou nečis-
totou, ale mnohé z nich majú 
poškodené sklené výplne. 
Kvalita cestovania je jednou 
z hlavných podmienok toho, 
aby sa zvyšoval podiel obyva-
teľov cestujúcich MHD,“ upo-
zornila starostka Karlovej Vsi 
Dana Čahojová. Práve preto 
požiadala DPB, aby zabezpe-

čil opravy, prípadne výmeny 
zastávkových prístreškov.
 Mestský dopravca má záu-
jem situáciu riešiť. „Dopravný 
podnik Bratislava vymení po-
škodené časti prístreškov, kto-
ré má v správe od Botanickej 
záhrady po zastávku Karlova 
Ves. Kompletná výmena 
bude realizovaná pri mo-
dernizácii električkovej 
trate,“ informovala hovor-
kyňa DPB Adriana Volfová. 
Dopravný podnik Bratislava 
dočasne vymení rozbité skle-
né výplne v spodnej časti prí-
streškov za plechové tabule, 
ktoré sú odolnejšie voči van-
dalizmu. Vymení aj vrchné 
časti skiel tam, kde to bude 
potrebné.

(red, rl)

Mesto vymieňa stĺpy verejného 
osvetlenia a pripravuje súťaž

Magistrát vymieňa sta-
ré a poškodené stĺpy 

verejného osvetlenia za 
nové. Celkovo pôjde o 57 
stĺpov, ktoré budú vyme-
nené v siedmich mest-
ských častiach za takmer 
100-tisíc eur. V Bratislave 
je celkovo viac ako 39-ti-
síc stĺpov a podľa mesta 
je ešte potrebné vymeniť 
viac ako 300.
 Podľa hovorkyne mesta 
Ivany Skokanovej, stĺpy, kto-
ré sa aktuálne vymieňajú, sú 
v porovnaní s predchádzajú-
cimi nielen kvalitnejšie, ich 
životnosť je minimálne 20 
rokov, ale takisto majú mo-
dernejší vzhľad. Pod moder-
nizáciou je podľa nej možné 
rozumieť kultivovaný dizajn 
verejného osvetlenia ako cel-
ku. Staré oceľové stĺpy nahra-
dia obojstranne pozinkované 
stĺpy, ktoré majú nielen mo-
dernejší vzhľad, ale aj vyššiu 
životnosť.

 Výmena stĺpov bude spra-
vená v siedmich mestských 
častiach - Dúbravka, Petržal-
ka, Rača, Staré Mesto, Karlo-
va Ves, Podunajské Biskupice 
a Vrakuňa. Celková hodnota 
výmeny 57 stĺpov verejného 
osvetlenia je takmer 100-tisíc 
eur. Výmenu robí prevádz-
kovateľ verejného osvetlenia 
spoločnosť Siemens. Na našu 
otázku, z čoho sa cena skladá, 
odpovedal šéf divízie Pub-
lic Lighting Richard Procik: 
„Nejde o cenu za jeden sto-
žiar, ale celkovú cenu za sto-
žiar, svietidlo a elektrovýzbroj 
vrátane montáže, zemných 
prác, betónového základu, 
rozvozu a žeriavu. Zároveň 
nejde o plošnú výmenu, ale o 
bodové zásahy do verejného 
osvetlenia. Cena len za stožiar 
predstavuje približne 180 až 
340 euro podľa použitej výš-
ky.“

(rl)

Odišiel bývalý hlavný architekt Bratislavy
Vo veku 76 rokov 

zomrel vo štvrtok 26. 
mája zakladateľ Spolku 
architektov Slovenska a 
bývalý hlavný architekt 
mesta Bratislava Šte-
fan Šlachta. Prehral boj 
s chorobou, zomrel 
v kruhu rodiny. TASR 
o tom informovala man-
želka Daniela Šlachtová.
 Šlachta bol dlhoročným 
prezidentom spolku, pô-
sobil i ako rektor Vysokej 
školy výtvarných umení 
(VŠVU) v Bratislave. V ro-
koch 1998-2002 pôsobil ako 
poslanec Národnej rady SR. 
Od roku 2002 sa znovu stal 
prezidentom SAS. Od apríla 
2006 bol hlavným architek-
tom hlavného mesta SR Bra-
tislavy. Za jeho mimoriadne 
zásluhy o pozdvihnutie slo-
venskej architektúry v ob-
lasti výskumu, dokumentač-
ných a biografi ckých prác a 
za významnú pedagogickú 

činnosť, obdržal za rok 2004 
od prezídia SAS Cenu Emila 
Belluša. 
 Podľa Š. Šlachtu by mala 
byť architektúra uvedome-
lá, múdra služba verejnosti 
a nie egoistickým záujmom 
jednotlivcov, či dokonca 
jednotlivca. „Architekt by 
nemal byť tým, kto je za pe-
niaze ochotný urobiť čokoľ-
vek.“

(bk)
Foto:tasr/Michal Svitok
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Kuriér zaostrilPrípravy na rozšírenie Harmincovej 
ulice v Dúbravke pokračujú
Mesto a mestská časť 

Dúbravka v spoluprá-
ci so súkromným investo-
rom, ITB development, 
ktorý začína na Polian-
kach bytovú výstavbu pod 
názvom Čerešne, pokra-
čuje v prípravách na roz-
šírenie Harmincovej ulice. 
 Na projekt rozšírenia Har-
mincovej ulice na štyri pruhy 
má Generálny investor Bra-
tislavy (GIB) v tohtoročnom 
rozpočte mesta vyčlenených 
252 000 eur, tieto peniaze sú 
však len na projekt.
 „Aktuálne prebehlo pra-
covné stretnutie ohľadom vý-
kupu pozemkov na rozšírenie 
Harmincovej ulice,“ povedal 

starosta Dúbravky Martin 
Zaťovič. „Po vysporiadaní po-
zemkov budeme postupovať 
ďalej.“
 Rozšírenie cesty na štvor-
prúdovú sa rieši od roku 2006, 
s rozšírenou Harmincovou 
komunikáciou sa počíta do-
konca aj v územnom pláne 
hlavného mesta. Problémom 
okrem peňazí sú stále aj nevy-
sporiadané pozemky. Dolná 
časť je vysporiadaná, v hornej 
časti bude potrebné ísť do vý-
kupu pozemkov. Rozšírenie 
Harmincovej ulice by malo 
pomôcť doprave v Dúbravke 
najmä počas dopravnej špičky 
a hroziacich zápch.

(red, rl)

Rača stále odmieta megavýstavbu 
v bývalých vinárskych závodoch
Rača ešte začiatkom mi-

nulého roku odporuči-
la Ministerstvu životného 
prostredia SR nesúhlasiť 
s navrhovaným projektom 
rozľahlého obytného kom-
plexu Rínok Rača a poda-
la voči projektu námietky. 
Viaceré z nich ale v záve-
rečnom stanovisku neboli 
zohľadnené. 
 Mestská časť preto v máji 
podala proti záverečnému 
stanovisku ministerstva ži-
votného prostredia odvolanie. 
„Naša požiadavka znížiť in-
tenzitu využitia územia vzhľa-
dom na charakter existujúcej 
zástavby a väzby na historické 
prostredie nebola akceptova-
ná. My na nej však naďalej tr-
váme,“ povedal starosta Rače 
Peter Pilinský. Podľa neho 
samospráva nesúhlasí ani so 
stanoviskom spracovateľa 
z hľadiska hluku, ani so sve-
telno-technickým posudkom 

na existujúce obytné domy 
v lokalite Plickova. Mestská 
časť vyjadrila námietky aj voči 
výškovej stavbe A1 v juhozá-
padnej časti územia - podľa 
vedenia Rače stavba svojimi 
proporciami nerešpektuje 
charakter existujúcej výstavby 
na ulici Úžiny, vnáša do zá-
stavby neprijateľný kontrast 
a vytvára pohľadovú bariéru 
na Malé Karpaty. 
 Starosta Pilinský tiež dô-
razne apeluje na investora 
riešiť problém miest v školách 
a škôlkach. Samospráva sa v 
námietkach na investora sto-
tožňuje s požiadavkami verej-
nosti. Vzhľadom na námietky 
navrhla Rača v podanom od-
volaní záverečné stanovisko 
Ministerstva životného pro-
stredia SR zrušiť a vec vrátiť 
prvostupňovému orgánu na 
nové prejednanie a rozhodnu-
tie.

(red)

Oprava cesty na Moste SNP ide z dotácie 
vlády, čistenie robí súkromník zadarmo

Magistrát zabezpečil 
revitalizáciu Mosta 

SNP a priestoru pod ním 
súkromnou spoločnos-
ťou J&T. Podľa hovorkyne 
mesta Ivany Skokanovej, 
spoločnosť tento priestor 
čistí na základe zmluvy, 
robí to pre mesto bez ná-
roku na fi nancie.
 „Mesto takéto aktivity 
víta, pretože dokáže opraviť 
a vyčistiť verejné priestory a 
zároveň šetriť mestský roz-
počet,“ uviedla.  Súčasťou 
obnovy časti Mosta SNP na 
staromestskej strane sú aj 
betónové konštrukcie v okolí 
autobusových zastávok. Tieto 
konštrukcie sa čistia a po lo-
kálnych sanačných opravách 
budú plochy natreté. Na ex-
ponovaných častiach dosta-
ne most tzv. antiposter náter, 
ktorý má zabrániť opätovné-
mu znečisteniu plôch na ktoré 
je lepená nelegálna reklama 
najmä v podobe plagátov. 
Dôjde aj k úprave schodísk a 
cyklistickej rampy, ktoré sú 
súčasťou betónovej konštruk-
cie. Vyčistené budú aj betó-
nové podhľady a stĺpy v časti 
nástupíšť, výstupíšť a odsta-
viska na staromestskej časti 
podmostia Mostu SNP. „Bu-

deme tiež vymieňať povrchy 
chodníkov v okolí betónového 
piliera - bude sa tu pokladať 
dlažba, súčasťou opravy je aj 
oprava obrubníkov,“ informo-
val magistrát. Pod most budú 
vysadené farebné suchomilné 
trvalky. V rámci údržby budú 
revitalizované aj stĺpy verej-
ného osvetlenia v blízkosti 
podmostia Mosta SNP. Ide o 
práce, ktoré sú naplánované 
do konca júna, resp. júla.
 Ešte v lete počas augusta 
sa bude na hornej časti Mos-
tu SNP opravovať vozovka, 
momentálne sa tam natierajú 
zábradlia na časti pre peších, 
zábradlia a zvodidlá na cest-
nej časti. „Oprava povrchu 
cesty je hradená z dotácie od 
vlády, ostatné práce sa netý-
kajú vozovky, ale komplexnej 
revitalizácie Mosta SNP (po-
dobný projekt sa robil naprí-
klad na Hlavnej stanici) a tieto 
práce sú hradené priamo z 
mestského rozpočtu. Primá-
tor Nesrovnal má totiž záu-
jem obnovovať a revitalizovať 
viaceré verejné priestory, nie-
ktoré sú fi nancované z dotácie 
od vlády, ktorú vyrokoval, iné 
nie,“ dodala hovorkyňa mesta 
Ivana Skokanová.

(rl)

„Zaujímavé“  dopravné riešenie pre 
cyklistov na Starom moste
„Zaujímavé“ riešenie pre 
cyklistov a peších je na za-
čiatku Starého mosta v sme-
re z ulíc Štúrova a Pribinova. 
Cyklisti, a napokon aj peší, 
sú na Starý most navádza-
ní nielen od Štúrovej, resp. 
Šafárikovho námestia, ale 
aj od Pribinovej ulice. Tu 
ale podľa našich pozorovaní 
dochádza k stretu cyklis-
tov a chodcov, keďže navá-
dzacie čiary sú pri zjazde 
z mosta prerušené. Cyklisti 
prichádzajúci od Petržal-
ky po ľavej strane mosta 
na Pribinovu, sa stretávajú 
s chodcami, ktorí prichádza-
jú z Petržalky po pravej časti 
mosta a smerujú na Pribino-
vu. Chodci tu musia navyše 
prejsť aj cez cyklochodník 
a aj cez električkovú trať. 
Môžu síce smerovať dole na 
Šafárikovo námestie a cez 
semafory bezpečne prejsť na 
Pribinovu popri „Umelke“. 
Predpokladáme ale, že cestu 
do Eurovea si budú skraco-
vať popri budove MV SR. 
 Chodci prichádzajúci na 

most od Pribinovej sa takis-
to križujú s cyklistami, ktorí 
prichádzajú od Petržalky po 
ľavej strane mosta (viď foto).
Cyklisti idúci z Pribinovej 
na most sa musia zaradiť na 
pravú stranu cyklochodníka - 
smer Petržalka. Zákaz vjazdu 
na ľavú stranu mosta im síce 
signalizuje značka, no vodo-
rovné značenie, ktoré by ich 
tam naviedlo, zatiaľ chýba. 
A tak sa mnohí spamätajú až 
na poslednú chvíľu. Okrem 
toho cyklisti musia prejsť cez 
električkovú trať. Ako to 
bude s bezpečnosťou keď 
tam už budú premávať 
električky?  A ani obrubníky 
nie sú prispôsobené tejto do-
pravnej situácii.

(rl)

Pomáhajte zlepšovať život 
v Bratislave! Napíšte nám 
svoj názor, alebo skúse-
nosť s opísanou situáciu 
na Starom moste. Píšte na 
adresu: redakcia@baku-
rier.sk  Ďakujeme. 

(dokončenie zo str. 1)

Michal Malý z Cyklokoalí-
cie tvrdí, že podľa developera 
nemá promenáda v úseku od 
Mosta SNP po Most Lafran-
coni dostatočnú kapacitu 
pre segregovanú cyklistickú 
dopravu a peší ťah korzujú-
cich chodcov. „S týmto ne-
súhlasíme. Promenáda má 
samozrejme dostatočnú šírku. 
Príkladom je napr. úsek od 
Mostu Lafranconi, kde je v 
súčasnosti vyznačená prome-
náda pre chodcov a cestička 
pre cyklistov, oddelená pásom 
zelene. Presne takýmto spô-
sobom zahraniční experti od-
porúčajú oddelenie chodcov a 
cyklistov riešiť,“ uvádza Malý. 
Podľa neho si celkom nevedia 
predstaviť prípadné degra-
dovanie aktuálneho nábrežia 

na polovicu šírky, čiže len na 
akýsi  obslužný chodník, ako 
sa to stalo pri River Parku I. 
Ako dodal, prípadným zru-
šením cyklotrasy, respektíve 
obmedzením pohybu na rých-
losť chôdze, by sa nedodržala 
podmienka územného plánu. 
Ďalej by sa neprimerane spo-
malili cyklisti jazdiaci každo-
denne napr. do práce v centre 
či rekreačne na smer Devín 
alebo na Patrónku - Železnú 
studienku. Dôležité je podľa 
neho aj zachovanie oddelené-
ho pohyb chodcov a cyklistov, 
aby čo najmenej dochádzalo 
ku konfl iktom a bolo zabez-
pečené pohodlie a bezpečnosť 
všetkých ktorí promenádu vy-
užívajú.

(rl)

Viac na www.bakurier.sk a FB

Mesto chce spomaliť cyklistov 
na Dunajskej promenáde

Upravená časť Dunajskej 
promenády má byť hotová v lete

Práce na revitalizácii 
časti dunajskej prome-

nády sa začali začiatkom 
marca 2016 a mesto avizu-
je ich ukončenie v lete. Na 
promenáde sa vymieňa 
asfalt, opravia sa vyhliad-
kové balkóny, zrekonštru-
oval sa Matušíkov múrik. 
 V júni má byť promená-
da doplnená o nový mobiliár 
– napríklad o lavičky, detské 
preliezačky a nové smetné 
koše. Pribudnúť má pitná fon-
tána a nové detské ihrisko. 
Revitalizačné práce by mali 
potrvať do začiatku letných 
mesiacov.
 Na približne stovke stro-
mov bol urobený orez koruny 
stromov, tzn. boli odstráne-
né suché, mechanicky po-
škodené či zlomené konáre. 
Ich revitalizácia bola pod-
ľa mesta nutná najmä kvôli 
zlepšeniu zdravotného stavu 
a prevádzkovej bezpečnosti 

stromov. Desiatkam stromov 
boli zväčšené ostrovčeky pre 
koreňovú sústavu, aby tak 
mali viac miesta a nevytláčali 
nový povrch. Úpravou prešiel 
aj Matušíkov múrik, ktorý bol 
chemicky očistený a opiesko-
vaný. Takisto boli sanované 
balkóny. 
 V ďalšej etape investor vy-
buduje verejný priestor cen-
trálneho námestia o rozlohe 
2 500 m2, rozšíri pobytové 
plochy pre verejnosť pod pro-
menádnou časťou a zrealizuje 
pobytový a  oddychový pon-
tón v centrálnej línii námes-
tia v prepojení s Dunajom. 
Investor sa totiž v zmluve s 
mestom zaviazal opraviť exis-
tujúcu promenádu v dĺžke od 
River Park I po Most Lafran-
coni a následne do 3 rokov 
vybudovať novú promenádu 
v časti pred priestorom býva-
lých objektov PKO.

(bk)

Mesto vraj vydáva záväzné 
stanoviská pomaly 
Posudzovanie investič-

ných zámerov a vy-
dávanie záväzných sta-
novísk, ktoré ďalej slúžia 
ako podklad pri žiadosti 
o vydanie stavebného po-
volenia, trvá príliš dlho zo 
strany bratislavského ma-
gistrátu. 
 Upozorňuje na to občian-
ske združenie Inštitút urbán-
neho rozvoja (IUR), podľa 
ktorého príprava stanovísk 
trvá mesiace a ďalšie mesiace 
čakajú hotové stanoviská na 
podpis. Kľúčovým problé-
mom je podľa IUR to, že ne-
existujú žiadne lehoty a nie sú 
stanovené ani postupy pred-
kladania zámerov na jednot-
livé útvary magistrátu v rámci 
procesu prípravy záväzných 
stanovísk. „Na tento problém 
sme upozornili nové vedenie 
magistrátu ešte v úvode roku 
2015. Napriek tomu tento stav 
naďalej pretrváva a lehoty sa 
neustále predlžujú. V roku 
2015 bol priemerný čas na 
reálne vydanie stanoviska až 
145 dní,“ informoval TASR 
výkonný riaditeľ IUR Juraj Su-
chánek. 
Magistrát: „Hlavné mesto 
posudzuje a vydáva záväzné 

stanoviská na základe indivi-
duálneho, odborného a citli-
vého posúdenia, a to najmä 
v spojitosti so snahou vytvá-
rať a chrániť verejné priestory 
v Bratislave a chrániť záujmy 
Bratislavčanov, ktorých sa 
uvedená výstavba bude dotý-
kať. V minulosti sa totiž zá-
väzné stanoviská posudzovali 
len z hľadiska súladu s územ-
ným plánom mesta, ale nie 
s ohľadom na ďalšie atribúty 
- prínosy pre Bratislavčanov, 
špecifi ká územia a pod. Mesto 
totiž svoj názor na akýkoľvek 
zámer vyjadruje len záväzným 
stanoviskom mesta, nakoľko 
hl. mesto nie je stavebným 
úradom a preto stavebné ko-
nanie nevie ďalej ovplyvniť. 
Zároveň platí, že v poslednom 
období mesto posudzuje sku-
točne obsiahle investičné pro-
jekty. Nakoľko záväzné stano-
visko je vydávané žiadateľom/
investorom najmä v období 
prípravy obsahu návrhu po-
dania na stavebný úrad podľa 
príslušného ustanovenia vy-
konávacej vyhlášky stavebné-
ho zákona, nie je stanovená 
lehota na jeho vydanie“.

(tasr, rl)

Vizualizácia
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Všimli sme si

Čašník/-čka barman/-ka
Informácie o pracovnom mieste
Miesto práce: Historické centrum BA, Bratislava
Termín nástupu: dohoda
Druh pracovného pomeru: plný úväzok
Náplň práce, právomoci a zodpovednosti
Obsluha zákazníka v historickej cukrárni, obsluhovať sa bude v dobo-
vých kostýmoch, výnimočné prostredie, zahraničná klientela, vysoká 
úroveň stolovania.
Iné výhody
Stabilné a dlhodobé zamestnanie,celá mzda uhradená cez pásku, 
príjemne prostredie
Požiadavky na zamestnanca
Osobnostné predpoklady a zručnosti
výučný list alebo hotelová škola-podmienka, 
prax v zahraničí výhodou.
Jazykové znalosti:
Anglický jazyk - aktívne
Požadované vzdelanie: výučný list, stredoškolské s maturitou 
nadstavbové/vyššie odborné vzdelanie
Informácie o výberovom konaní
zasielať životopis na adresu bameko@bameko.sk s aktuálnou fotkou.

PRACOVNÉ MIESTO

Na analýzu osvetlenia v meste dá 
magistrát 105-tisíc eur
Na analýzu osvetlenia 

v hlavnom meste dá 
magistrát 105-tisíc eur 
bez DPH. Toľko si totiž 
vyúčtuje súkromná spo-
ločnosť Deloitte za štúdiu 
posúdenia súčasného sta-
vu mestského osvetlenia 
a možnosti jeho zefektív-
nenia.
 Štúdia má slúžiť ako pod-
klad pri verejnom obstaráva-
ní na dodávateľa mestského 
osvetlenia. Samotné analy-
zovanie bude prebiehať do 
júla tohto roka. Súčasnému 
dodávateľovi – spoločnosti 
Siemens zmluva vyprší kon-
com tohto roka. Magistrát 
začiatkom tohto roka začal s 
prípravou nového verejného 
obstarávania na dodávku verej-
ného osvetlenia. Ako tvrdí, ide 
o rozsiahly projekt, ktorého 
súčasťou je okrem zabezpečo-
vania samotného svietenia aj 

rekonštrukcia a modernizácia 
prostriedkov verejného osvet-
lenia. Aj preto si mesto objed-
nalo analýzu u svojho zmluv-
ného partnera - spoločnosti 
Deloitte. „Cena štúdie je ko-
nečná a zahŕňa všetky náklady 
spoločnosti Deloitte súvisiace 
s realizáciou projektu vráta-
ne nasadenia tímu skúsených 
odborníkov,“ povedal riaditeľ 
sekcie fi nancií magistrátu Ra-
doslav Kasander.

(red)

Povedzte nám, čo si o 
tom myslíte - OTÁZKA 
pre čitateľov: Myslíte si, 
že 105-tisíc eur bez DPH 
na štúdiu osvetlenia v Bra-
tislave sú správne vynalo-
žené fi nancie? Svoje názory 
píšte na adresu: redakcia@
bakurier.sk.

ČITATELIA: Potrebuje mestská 
polícia nové autá a uniformy?
V súvislosti s informá-

ciou, ktorú sme pri-
niesli v minulom čísle, 
a ktorá sa týkala činnosti 
mestskej polície, sme do 
redakcie dostali niekoľko 
mailov od našich čitate-
ľov, ktorí odpovedali na 
otázku, či mestská polí-
cia potrebuje nové autá 
a nové uniformy. 
 V čísle 5 Bratislavského 
kuriéra sme priniesli infor-
mácie, podľa ktorých mest-
ské zastupiteľstvo navýšilo 
28. apríla rozpočet mestskej 
polície o 85 tisíc eur, pričom 
50 tisíc eur je vyčlenených na 
nákup nových vozidiel. Nové 
vozidlá budú mať výstražné 
zvukové znamenia a vďaka 
tomu sa rýchlejšie budú môcť 
dostať na miesto zásahu. Ďal-
ších 35 tisíc eur sa plánuje 
investovať do obmeny unifo-
riem príslušníkov mestskej 
polície. Väčšina súčastí našich 
uniforiem totiž nie je vhodná 
na celodenné nosenie, a to aj 
v nepriaznivých klimatických 
podmienkach.

Názory čitateľov:

- Podľa môjho názoru by poli-
cajti nemali dostať nové autá, 
ale bicykle, v krajnom prípade 
malé motocykle, nakoľko sa 
v autách len rozvážajú a ne-
majú priamy kontakt s ľuďmi 
a okolím. A v oblasti Starého 
Mesta je to ešte obmedzené 
pre autá z dôvodu peších zón. 
Aj v iných štátoch sú pre poli-
cajtov v centrách a priľahlom 
okolí vo väčšej miere používa-
né bicykle. Peniaze, ktoré do-
stali, by sa mali radšej použiť 
na zvýšenie počtu policajtov 
a zabezpečenie  nákupu no-
vých uniforiem a ich doplnkov. 
Ďakujem za prečítanie môjho 
názoru. Prajem príjemný deň. 
Váš čitateľ Peter.

- Rád by som zareagoval na  
článok, či Mestská polícia 
v Bratislave potrebuje v prvom 
rade nové auta a uniformy 
a nie doplniť stavy svojho 

mužstva. Mal som tú skúse-
nosť, že som ich telefonicky 
kontaktoval na Mestský cin-
torín Vrakuňa, keďže tam sa 
pohybovali voľné pohybujúce 
sa psy. Pritom mi to pora-
dil správca cintorína, keďže 
oni nemajú strážnu službu. 
Na moje počudovanie mi ope-
rátor povedal, že oni nemajú 
na to kapacity, takže to budú 
ignorovať. Neviem, čo vlastne 
páni policajti robia. Vozia sa 
len autami. A čo s cyklistami, 
ktorí absolútne ignorujú chod-
níky pre chodcov? Tých ako 
budú kontrolovať? Keď majú 
nové autá, tak nech ich aspoň 
naháňajú. No oni nič. Nebude 
lepšie zrušiť mestskú políciu 
a právomoci väčšieho charak-
teru preniesť na normálnu 
štátnu políciu? Alebo si urobiť 
vlastnú domobranu. Pýtam sa 
- nie že nové autá a uniformy - 
ale načo je vôbec mestská polí-
cia u nás v meste? Jozef Novák

-Zaujal ma článok o mestskej 
polícii v poslednom vydaní. 
Nevidím žiaden dôvod na zvý-
šenie počtu mestských policaj-
tov a už vôbec nie na nákup 
nových áut... Mestskí policajti 
sú obyčajní darmožráči, ne-
hnevajte sa. Okrem zaklada-
nia papúč a skrytého strie-
hnutia na menšie dopravné 
priestupky (zákaz vjazdu, jed-
nosmerka, prikázaná rýchlosť 
40) a vyberanie pokút, som ich 
ešte nikdy nič iného robiť ne-
videl... Čo tak napr. kontrolo-
vať maloletých, dospelých, ako 
i bezdomovcov pri pití alkoho-
lu a fajčení na verejnosti, na 
lavičkách v parku, a pod...? 
Ja by som každému okrsko-
vému oddeleniu ponechal len 
jedno auto a ostatným zabez-
pečil bicykle a mopedy (skútre) 
a nie aby sa vyvážali v nových 
autách pekne v trojici. To je 
môj názor ako aj zopár pria-
teľov z Petržalky, ktorí veľmi 
dobre vedia ako funguje MsP 
na Haanovej ulici. Obyvateľ 
4 BA okresu z Dúbravky. 
S pozdravom Mildo.

Starostovia: Návrh nariadenia o 
nakladaní s odpadom má slabiny
Starostovia bratislav-

ských mestských častí 
upozorňujú, že k návrhu 
všeobecne záväzného na-
riadenia (VZN) hlavného 
mesta o nakladaní s odpa-
dom majú mestské časti 
množstvo vážnych pripo-
mienok. 
 Viaceré z nich starosto-
via ventilovali nedávno na 
rokovaní regionálneho zdru-
ženia. Predovšetkým ide 
o navrhovaný spôsob likvidá-
cie zeleného odpadu. O ten sa 
majú postarať mestské časti, 
pritom tie sa často – najmä 
pod tlakom občianskej kriti-
ky  - starajú aj o plochy,  ktoré 
im mesto nezverilo do kom-
petencie. Záhorská Bystrica, 
Rusovce, či Podunajské Bisku-
pice majú možnosť zbavovať 
sa zeleného odpadu v spolu-
práci s pôdohospodárskymi 
družstvami. „Likvidujeme 
ho, ale je to služba za mesto,“ 
tvrdí starosta Rusoviec Dušan 
Antoš. Okrem toho považuje 
za scestné, aby za likvidáciu 

bioodpadu, vrátane kuchyn-
ského, boli takisto zodpo-
vedné mestské časti. Navyše 
podotkol, že budovanie kom-
postární je v kompetencii 
mesta. Starostka Podunaj-
ských Biskupíc Alžbeta Ož-
valdová poukázala na to, že 
územný plán ani nedovoľuje 
tejto mestskej časti budovať 
kompostáreň.
 Nové nariadenie o nakla-
daní s odpadom by malo byť 
schválené v júni, aby prvým 
júlovým dňom mohlo vstú-
piť do platnosti. Regionálne 
združenie ho odporúča 
schváliť až po zapraco-
vaní pripomienok mest-
ských častí. Vzhľadom na 
množstvo pripomienok však 
zaznievajú pochybnosti, či 
sa nariadenie podarí schváliť 
v požadovanom termíne. Na 
druhej strane sa ozvali hlasy, 
že lepšie bude schváliť dobré 
nariadenie po termíne, ako zlé 
načas.

(red, rl)

Do malých lavičiek pre 
jedného sa zmestia aj dvaja...

Zvyšky z mobiliáru špatia nábrežie

Na Hlavnom námestí 
nedávno konečne pri-

budli lavičky. Hlavné mesto  
ich umiestnilo pod nové 
stromy. Na naše prekva-
penie a možno aj iných, sú 
lavičky malé, resp. na tzv. 
single použitie. Na jednu sa 
zmestí len jeden človek ale-
bo dvaja chudí ľudia. Aspoň 
tak to zrejme niekto napro-
jektoval. Skutočnosť je ale 
iná. Ak sa chce, zmestí sa 
na ňu aj pár. Dokonca sme 

Všimli sme si, že po uvoľ-
není priechodu popod 

Starým mostom na dunaj-
skom nábreží, zostali v okolí 
mostu časti zariadení, ktoré 
v minulosti zrejme slúžili na 
občerstvenie. Časti z dreve-
ného mobiliáru nepôsobia 
najlepšie pri prechádzkach 
domácich, či zahraničných 
návštevníkov v okolí osob-

narazili na starší zahraničný 
pár, ktorý vedľa seba spokojne 
odpočíval aj napriek tomu, že 
to mali k sebe dosť blízko...
 Ak si hlavné mesto mys-
lí, že na takýchto lavičkách 
nebudú sedieť a ležať bezdo-
movci, asi sa mýli. Aby miesto 
neznečisťovali a nezaberali ho 
zbytočne, musí dohliadnuť 
najmä mestská polícia, ktorá 
ich to mala už dávno odučiť...

ného prístavu na Fajnorovom 
nábreží. Veríme, že príslušná 
samospráva alebo ten, kto je 
zodpovedný za neporiadok 
na tomto teritóriu, sa postará 
o nápravu a jeho skrášlenie. 
Projekt a realizácia nového 
stvárnenia nábrežia na tomto 
mieste je totiž ešte veľmi ďa-
leko...

(rl)
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Hrozí ťažba dreva v chránených 
územiach Bratislavy?

Ak Lesy SR kona-
nie o pláne ťažby 

na roky 2016 -2025 ne-
prerušia, bude Brati-
slava, ako jediné hlav-
né mesto v Európe, 
musieť strpieť lesnú 
hospodársku ťažbu 
v rekreačných a chráne-
ných územiach. Vrátane 
Sihote, Pečnianskeho 
lesa či Ostrovných lú-
čok, kde sa nachádzajú 
zdroje pitnej vody pre 
mesto. Tvrdí to mest-
ská poslankyňa Elena 
Pätoprstá.
 Na území Bratislavy je 
podľa nej veľká časť chrá-
nených území v správe 
štátnych Lesov SR. Do 
roku 2015 mali tieto lesy 
charakter lesov osobitého 
určenia a výruby v nich sa 
podľa toho aj uskutočňo-
vali – s rešpektom, že ide 
o lesy na území hlavného 
mesta s funkciou rekreácie, 
oddychu, ochrany ovzdu-
šia, hojne využívané cyklo-
turistami. „Žiaľ tento fakt 
Lesy SR nerešpektovali 
a neprihlásili  tieto chráne-
né územia v novom hospo-
dárskom pláne za lesy oso-
bitého určenia. Dopustili 
ich preklasifi kovanie podľa 
zákona na hospodárske 
lesy. Plán ťažby má síce 
názov Plán starostlivosti 
o les pre Lesy SR na roky 
2016-2025, ale v praxi to 
znamená, že sa v ňom na-
vrhuje čo najefektívnejšia 
hospodárska ťažba dreva 
ťažkými mechanizmami,“ 
uvádza mestská poslanky-
ňa.
 Podnik Lesy SR 
v reakcii na tieto informá-
cie tvrdí, že dal návrh na 

vyhlásenie lesov osobitého 
určenia v okolí Bratislavy 
28.11.2014. „Návrh podnik 
po výzve okresného úradu 
doplnil a spresnil 19.2.2015 
na pozemky výlučne 
vo vlastníctve Slovenskej 
republiky a na pozemky ne-
známych vlastníkov, ktoré 
obhospodaruje podnik na 
základe § 50 ods.6 záko-
na o lesoch. Lesy osobité-
ho určenia boli vyhlásené 
okresným úradom ešte 
v marci 2015. Lesy na 
ostrove Sihoť boli vyhláse-
né za lesy osobitého urče-
nia v celom pôvodne navr-
hovanom rozsahu 139,92 
ha. Je na zváženie, kto 
a z akého dôvodu šíri ne-
pravdivé informácie na-
písané vo vašom texte,“ 
uviedol hovorca Lesy SR 
Vlastimil Rezek.

(red, rl)
Foto: M.Páva
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Napísali ste nám

JUDr. Branislav Záhradník

Právnik 
radí

Svoje podnety môžete posielať na adresu redakcia@bakurier.sk.

Žijem s partnerom, 
ktorý je otec mojich 

dvoch detí, v spoločnej 
domácnosti. Partner 
prestal chodiť do za-
mestnania, živí sa len 
príležitostnou prácou, 
začal piť a dozvedela 
som sa, že hraje na auto-
matoch. Nedáva mi sko-
ro žiadne peniaze na deti 
a ani na chod domác-
nosti.  On sám sa však 
nijako neobmedzuje, 
práve naopak zdá sa mi, 
že utráca pomerne veľa 
peňazí. Neviem odkiaľ 
ich berie, ale začal aj 
predávať svoj majetok 
– predal auto, kleno-
ty, techniku. Ocitám sa 
v zložitej sociálnej situ-
ácii, najmä s ohľadom 
na deti. Ako dlho môže 
trvať riešenie na súde? 
 V takomto prípade by 
som odporúčal zvážiť vyu-
žitie inštitútu tzv. predbež-
ného opatrenia. Ide o opat-
renie, ktoré môže nariadiť 
súd, ak je potrebné, aby boli 
dočasne upravené pomery 
účastníkov alebo ak je oba-
va, že by výkon súdneho 
rozhodnutia bol ohrozený. 
Predbežné opatrenia sú 
upravené v §74 a nasl. Ob-
čianskeho súdneho poriad-
ku (Zákon č.99/1963 Z.z. 
v znení neskorších pred-
pisov). Predbežným opat-
rením sa môžete domáhať, 
aby súd nariadil účastníkovi 
povinnosť okrem iného pla-
tiť výživné v nevyhnutnej 
miere, zloženia peňažnej 
sumy alebo veci do úschovy 
na súde alebo zákazu nakla-
dania s vecami alebo práva-
mi, resp. aby niečo vykonal, 
niečoho sa zdržal alebo nie-
čo znášal. Predbežné opat-
renie nariadi súd na návrh 
alebo môže ísť o konanie, 
ktoré môže súd začať i bez 
návrhu. Návrh má okrem 
všeobecných požiadaviek 
návrhu na začatie konania 
na súde (podľa §79 ods. 1 
OSP) obsahovať opísanie 
rozhodujúcich skutočností 
odôvodňujúcich nariade-
nie predbežného opatre-
nia, uvedenie podmienok 
dôvodnosti návrhu, ktoré-
mu sa má poskytnúť pred-
bežná ochrana. Dôležitou 
súčasťou návrhu by malo 
byť odôvodnenie nebezpe-
čenstva bezprostredne hro-
ziacej ujmy alebo potreby 
dočasnej úpravy pomerov 
maloletého dieťaťa v zá-
ujme maloletého dieťaťa. 
Z návrhu musí byť zrejmé, 
čoho sa mieni navrhovateľ 
domáhať návrhom vo veci 
samej. Príslušný na naria-
denie predbežného opat-
renia je súd, ktorý je prí-
slušný na konanie o veci. 
O návrhu na nariadenie 
predbežného opatrenia, 
ktorý má predpísané nále-
žitosti rozhodne súd bezod-
kladne, najneskôr však do 
30 dní po doručení návrhu.

 Vzhľadom na uve-
dené skutočnosti sa do-
mnievam, že je dôvodné 
sa domáhať nariadenia 
predbežného opatrenia. 
V prvom rade je potreb-
né žiadať, aby otcovi 
Vašich detí bolo naria-
dené platiť výživné v ne-
vyhnutnej miere. Pri výš-
ke požadovanej čiastky je 
potrebné dôsledne zvážiť 
možnosti otca a navrh-
núť výživné v primera-
nej výške. Odporúčam 
zvážiť prípadne uloženie 
iných povinností – napr. 
zloženia určitej peňažnej 
čiastky do úschovy na 
súde s ohľadom na jeho 
hýrivý spôsob života. 
Keďže máte informácie o 
rozpredávaní hnuteľného 
majetku, z ktorého výno-
su fi nancuje svoje akti-
vity, môžete žiadať, aby 
mu bolo zakázané nakla-
danie s určitými vecami, 
prípadne ich odpredaj.  
V liste neuvádzate bliž-
šie podrobnosti o Vašich 
vzájomných vzťahoch a 
správaní partnera. V prí-
pade, ak by sa vyskytlo z 
jeho strany násilie, ale-
bo ak by bola ohrozená 
duševná alebo telesná 
integrita Vás alebo detí 
môžete žiadať nariadenie 
predbežného opatrenia 
aj na dočasný zákaz vstu-
pu do domu alebo bytu, 
úplný alebo čiastočný 
zákaz komunikácie, prí-
padne zákaz priblíženia 
sa na určitú vzdialenosť, 
prípadne obmedzenie 
prístupu k dotknutým 
osobám.
 Na záver odporúčam, 
aby ste nemali žiadne 
obavy obrátiť sa o pomoc 
na príslušné inštitúcie, 
nielen na súd, ale aj na 
orgány sociálno-právnej 
ochrany detí, sociálnej 
kurately a samozrejme aj 
na Policajný zbor v prípa-
de nutnosti a naliehavos-
ti.

Mesto je podľa primátora  medzi 
dvoma mlynskými kameňmi
Na zasadnutí mestské-

ho zastupiteľstva 26. 
mája rokovali poslanci 
o náhradným nájomných 
bytoch, ktoré musí hlav-
né mesto zabezpečiť do 
konca roka 2016 pre 580 
žiadateľov. 
 Prítomní boli aj obyvatelia 
okolitých lokalít, ktorí s vý-
stavbou bytov nesúhlasia. 
 Atmosféra bola počas ro-
kovania o tejto problematike 
búrlivá, vystúpenia obča-
nov k téme boli sprevádzané 
aplauzom a výkrikmi. V pred-
sieni Zrkadlovej sály boli aj 
transparenty. 
 Primátor obyvateľov uis-
til, že mesto v tomto smere 
podniká kroky v snahe vyrie-
šiť problematiku náhradného 
nájomného bývania čo naje-
fektívnejšie. „Vítam podporu 
ako občanov, tak mestských 
poslancov, vyriešiť situáciu 
náhradného nájomného býva-
nia. Mesto je ako medzi dvo-
ma mlynskými kameňmi, na 
jednej strane sú občania, ktorí 
výstavbu vo vybraných loka-
litách odmietajú, na druhej 
strane je zákonná povinnosť, 
ktorú si mesto jednoducho 

musí splniť a zabezpečiť ob-
čanom, ktorí na to majú ná-
rok, bývanie,“ povedal primá-
tor Ivo Nesrovnal. „Budeme 
preto aj naďalej rokovať 
s ministerstvom dopravy 
ohľadom všetkých mož-
ných alternatív - vrátane 
legislatívnej úpravy zá-
kona, aby tak jedna kriv-
da nenahrádzala druhú, 
a aby sme túto situáciu 
vyriešili pre všetky strany 
prijateľne a v prospech 
našich občanov,“ konšta-
toval primátor.
 Primátor dostal od mest-
ského zastupiteľstva mandát 
rokovať s ministerstvom do-
pravy, výstavby a regionálne-
ho rozvoja SR o zmene záko-
na č. 261 z roku 2011, nakoľko 
súčasné znenie predstavuje 
podľa nich vážne riziko ne-
gatívneho dopadu na rozpo-
čet hlavného mesta. Hrozí, 
že v prípade, že hlavné mesto 
nezabezpečí bytové náhrady 
pre žiadateľov do konca roka, 
bude musieť ročne doplácať 
približne 4 milióny eur. 

(red, rl)

Verím, že aspoň Vás bude 

zaujímať najnovší trend 

v mestskej časti Bratislava 

- Petržalka, keď to nemajú 

záujem riešiť kompetent-

ní a zodpovední v danej 

veci, od roku 2015. A to aj 

napriek niekoľkým infor-

máciám a sťažnostiam od 

občanov.

 Najnovší trend sa 

tu rozšíril v budovaní a 

rozmiestňovaní mobil-

ných obydlí na odľahlých 

miestach. Sú to väčšinou 

maringotky, karavany 

a rôzne autovraky ná-

kladného a osobného cha-

rakteru. Takéto dianie na 

verejných priestranstvách 

je samozrejme nelegálne a 

protizákonné. Preto je ne-

pochopiteľné, že prečo sa 

to potom nerieši a nikoho 

to v podstate nezaujíma! 

Okrem osôb sa v týchto 

príbytkoch  zdržujú ešte 

aj psi! 

Kde boli tieto osoby doteraz 

a odkiaľ prišli? Akým spô-

sobom vykonávajú osobnú 

hygienu?

 Ako nakladajú s odpad-

mi? Čím kúria v zimnom 

období?  Psi tiež musia spĺ-

ňať určité zákonné kritéria, 

očkovanie, známka, vôdzka 

a platenie ročnej dane. Len-

že tu psi pobehujú voľne po 

ceste a ešte je k tomu nápis 

na karavane: Pozor zlí psi! 

Miestny úrad v Petržalke tie-

to pripomienky od občanov 

ignoruje, viď rubriku odkaz 

pre starostu. Mestská polícia 

sa vyjadrila, že takéto rieše-

nie nie je v ich kompetencii.

 Ľudia sa potom právom 

obávajú o svoje zdravie alebo 

ani to už nikoho nezaujíma? 

Kde to potom vlastne žijeme? 

Jedná sa najmä o lokality: 

Janíkov dvor, Jasovská, Pa-

nónska, Kazanská, atď.

Ďakujem za pozornosť, 

Rastislav Gemerský

Náhradné byty v Dúbravke 
miestni nechcú
(dokončenie zo str. 1)

Pozvanie na verejnú debatu 
prijali zástupcovia hlavného 
mesta Gabriel Baláž, riaditeľ 
sekcie komunikácii, životné-
ho prostredia a stavebných 
činností a Katarína Kohúti-
ková z oddelenia komuni-
kácie a marketing. Prišiel aj 
Vladimír Gašperák, riaditeľ 
Generálneho investor Brati-
slava. 
 Okrem otázok a pod-
netov si museli vypočuť 
aj kritiku, sem-tam aj neprí-
jemné slovné útoky, narážky. 
Niekoľkohodinová búrlivá 
debata však skončila zmier-
livo a snahou o kompromis. 
Obyvateľom najviac preká-
ža, že nový dom vyrastie na 
parkovisku, čím zaberie par-

kovacie miesta obyvateľov 
a navyše ho mesto postaví 
bez podzemných garáží. Pro-
ti tomu sa odvolali obyvate-
lia z okolia, stavebný úrad 
v Dúbravke odvolanie postú-
pil na Okresný úrad, odbor 
výstavby a bytovej politiky, 
ktorý posúdi, či je projekt 
v súlade so zákonom. Magis-
trát v terajšom pláne počíta s 
98 miestami na parkovanie, 
pričom 85 z toho má byť 
pre obyvateľov náhradných 
bytov. O výstavbe na ulici 
Na Vrátkach, kde sa ešte ne-
skončilo výberové konanie 
na dodávateľa, nie je teda tak 
„horúca“, sa bude debatovať 
s obyvateľmi samostatne na 
ďalšom stretnutí.

(red,dúbr.)

Mesto i investor Predstaničného 
námestia sa obviňujú z nečinnosti

Priestor pred bratislav-
skou Hlavnou stanicou 

má spoločnosť Transpro-
jekt obnoviť najneskôr do 
konca tohto roka. Práce 
v teréne však ešte ne-
začali. Hlavné mesto aj 
investor sa momentálne 
vzájomne obviňujú z ne-
činnosti a Transprojekt 
dokonca nevylučuje, že 
pre ochranu svojich do-
terajších vynaložených 
investícií pristúpi k práv-
nym krokom.
      Primátor Bratislavy Ivo Ne-

srovnal tvrdí, že mesto naďalej 

čaká na realizáciu projektu zo 

strany investora. "Vyzvali sme 

Transprojekt na dokončenie 

zmluvy, nedostali sme však 

žiadnu informáciu o tom, či 

sa niečo deje," skonštatoval 

s tým, že hlavné mesto nestrá-

ca čas. Minulý rok už samo za 

viac ako 200 000 eur revitali-

zovalo priestor pred Hlavnou 

stanicou, tento rok za 200 000 

eur zo svojho rozpočtu opra-

vuje eskalátory, ktoré vedú zo 

zastávok električiek do bu-

dovy stanice. Ich obnova by 

mala byť dokončená o niekoľ-

ko dní. Mesto pristúpilo vlani 

k úprave námestia po tom, čo 

primátor odstúpil od svojich 

dlhodobých vyhlásení vypo-

vedať zmluvu so spoločnos-

ťou Transprojekt. Nesrovnal 

v tom čase argumentoval, že 

taktika sa mení v čase.

 Primátor teraz tvrdí, že 

sa mesto zo strany investora 

nenechá vydierať a ani za-

strašovať. "My sme plne sú-

činní. Poslali sme investorovi 

niekoľko výziev, aby konal. 

Stretli sme sa vždy, keď chcel 

a urobili sme, čo bolo potreb-

né," uviedol Nesrovnal, ktorý 

teraz už nevidí dôvod na aké-

koľvek dodatky k zmluve. "Je-

den dodatok mesto schválilo 

a nepodpísal ho sám investor. 

Druhý dodatok už mestské 

zastupiteľstvo odmietlo," 

spresnil.

 Spoločnosť Transprojekt 

tvrdí, že do dnešného dňa si 

splnila všetky záväzky, ktoré 

jej vyplývajú z uzatvorených 

dokumentov, tak s hlavným 

mestom, ako aj so Železni-

cami Slovenskej republiky 

(ŽSR). Investor konštatuje, 

že získal právoplatné územ-

né rozhodnutie, podal prvé 

žiadosti o stavebné povolenia 

a na základe dobrovoľného 

rozhodnutia fi nancoval aj 

obnovu električkovej trate 

v tomto úseku sumou 30 000 

eur zo svojich zdrojov. "Spo-

ločnosť od januára 2011, kedy 

došlo z jej strany k uhradeniu 

časti kúpnej ceny, opakovane 

žiadala vedenie mesta o do-

riešenie záležitostí, ktoré by 

pomohli projekt úspešne na-

štartovať," uviedla pre TASR 

mediálna zástupkyňa investo-

ra Mária Adamová. Sabotáž 

vidí investor pri schválení 

dodatku k zmluve, ktorý by 

podľa neho jasne zadefi no-

val jednotlivé fázy realizácie 

projektu, spôsob ich odovzdá-

vania a preberania zo strany 

samosprávy.

      Mesto v uplynulých piatich 

rokoch podľa neho odmiet-

lo naplniť aj znenie Dohody 

o spolupráci z roku 2005, na 

základe ktorej sa zmluvné 

strany dohodli na spoločnom 

postupe pri riadení a koordi-

nácii realizácie investičného 

zámeru, a to prostredníctvom 

riadiaceho výboru a koordi-

načnej skupiny.

 Ak nedôjde v najbliž-

ších mesiacoch k dohode 

s mestom, investor upozorňu-

je, že bude donútený chrániť 

si doterajšie investície práv-

nymi krokmi. "Toto riešenie 

považujeme za krajné a veľmi 

drahé pre samotné mesto," 

podotkla Adamová. Investor 

tvrdí, že je na obe riešenia 

pripravený a nebude čakať 

na 31. december, kedy skončí 

zmluvný termín.

(TASR)
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Rozhovor s riaditeľ-
kou CULTUSU Ružinov 
Andreou Kozáko-
vou
„Sme závislí od kultúry,“ 
tvrdí riaditeľka Cultusu 
v Ružinove. Ako hovorí, 
v Cultuse Ružinov or-
ganizujú podujatia 
pre všetky veko-
vé kategórie, 
podporujú mla-
dých umelcov 
a vytvárajú 
k o m u n i t n ú 
kultúru. „V 
R u ž i n o v e  
organizuje-
me dôležité 
podujat ia , 
k t o r ý m i 
chceme pri-
niesť nový 
esprit. Dá-
vať dýcha-
nie z úst 
do úst, 
k y s l í k , 
k t o r ý 
r u ž i -
novská 
kultúra potrebuje. To je 
náš cieľ a toho sa budeme 
držať“.

Aký charakter poduja-
tí pripravujete, prípadne 
s akými novinkami prichá-
dzate a na čo ste pyšní vo 
svojej činnosti?
A. Kozáková: Každé vede-
nie má svoj spôsob mysle-
nia. Ako som už naznačila, 
v Ružinove máme veľké plá-
ny. Chceme odstrániť za-
behnuté cesty druhej triedy 
a postaviť diaľnice. Chceme 
transparentnosť do podujatí, 
aby každý Ružinovčan videl, 
kam jeho peniaze idú. Vieme, 
že kultúra je na periférii vní-
mania každodennej potreby. 
Teraz je tu čas, aby nás za-
čala vychovávať a držala nad 
povrchnosťou doby. Ak už 
nebude kultúry, nebude hod-
noty.

Napríklad?
A. Kozáková: Videli sme to 
aj na našom pilotnom projek-
te Legendy Ružinova. Spolo-
čenský dom Nivy, ktorý spra-
vujeme, bol po dlhých rokoch 
zase plný slovenskej hudby. 
Trojdňový festival plný ruži-
novských legiend a nových 
kapiel. Podporujeme tradície, 
ale hlavne slovenskú pôvodnú 
tvorbu a umelcov. 

Získali sme grant na pro-
jekt Ružinovská lýra. 
Chceme nadviazať na festi-
val Bratislavskej lýry, festival, 
ktorý sa mnohí snažia zaška-
tuľkovať ako „socialistický“ 
prežitok. Nazvite Karla Got-

ta, Mira Žbirku alebo Elánis-
tov prežitkom. Nedá sa. Tá 
hudba vznikala vo svojej dobe 
a dodnes je geniálna. Chceme 
znova podporiť tvorbu slo-
venských textárov a sklada-
teľov, lebo najmä o tom bola 
lýra. Dúfam, že nájdeme aj my 
takých, ktorí podporia túto 

myšlienku.
Na čo sme hrdí,  je 

p r i p r a v o v a n á 
nová marketin-
gová komuni-
kácia - nové 
logo, nová 
webstránka , 
rozbiehame 

s o c i á l n e 
média a 
to nielen 
preto, že 
moderná 

inštitú-
cia sa 

b e z 
dob-
rého 
mar-
k e -
t i n -
g u 

už nezaobíde, ale hlavne pre-
to, aby sme boli Ružinovča-
nom bližšie a aktívne s nimi 
komunikovať. 
 Šetríme na podujatiach, 
odstránili sme subdodávateľ-
ské agentúry, ktorým bývalé 
vedenie zadávalo predražené 
zákazky. A „zrazu“ sme doká-
zali nájsť fi nancie aj na rekon-
štrukciu priestorov, nákup 
vlastnej zvukovej a svetelnej 
techniky a investovali sme aj 
do nákupu nových áut, ktoré 
budú slúžiť spoločnosti ešte 
veľa rokov.

Čo pripravujete na leto, 
aké zaujímavosti, na čo sa 
môžu návštevníci tešiť? 
KAM v lete v Ružinove 
s CULTUSOM?
A. Kozáková: Leto je tiež 
v znamení nového koncep-
tu. Kultúrne leto otvoríme 
Rybárskymi slávnosťami 
a MDD, 18. júna odprezentu-
jeme na Hlavnom námestí to 
najlepšie z ružinovskej kultú-
ry, 19. júna v Parku A. Hlinku 
potešíme divákov kvalitnou 
hudobnou nádielkou v po-
daní Fragile, Funny Fellows, 
svetovej hviezdy Mira Dvor-
ského, Jany Kocianovej, Ota 
Kleina, Andrei Vizvári a to 
všetko v doprovode Orches-
tra Gustava Broma. Myslím 
si, že to bude fenomenálny 
koncert, aký ešte v Ružinove 
nebol. Pre všetkých, nielen 
Ružinovčanov a zadarmo. 
V júli a v auguste sme pripra-
vili každú nedeľu pre Ruži-
novčanov promenádne kon-
certy v Parku A. Hlinku.

(bk)

Andrea Kozáková: 
Ružinov je závislý od kultúry

Festival DOLCE VITAJ bude 
lákať a baviť až do konca júna

Dvojvýstavou z tvor-
by talianskych ar-

chitektov a dizajné-
rov otvorili 31. mája v 
Dvorane Ministerstva 
kultúry SR v Bratislave 
otvorili tradičný júnový 
festival talianskej kul-
túry a gastronómie na 
Slovensku Dolce Vitaj.
 Príjemnú atmosféru v 
uličkách Starého Mesta 
dotvorí 16. júna tradič-
né dychové zoskupenie 
Associazione Filarmonica 
Lama. Dychové hudobné 
teleso bude sprevádzať až 
20 mažoretiek.
 Koncert, ktorým sa 
festival 30. júna uzatvorí, 
prinesie do Slovenského 
rozhlasu Antonellu Rug-
giero, legendárnu speváč-
ku a zakladateľku skupiny 
Matia Bazar. Umelkyňa sa 
vyznačuje výnimočným 
hlasovým rozpätím, čo jej 
umožňuje vynikať v akom-
koľvek žánri, od popu až 
po sakrálnu hudbu, džez, 
či súčasnú hudbu. 
 Talianska literatúra za-
znie aj 16. júna v Medickej 
záhrade, kde prekladatelia 
Miroslava Vallová a Fran-
tišek Hruška porozprávajú 
o súčasnej talianskej lite-
ratúre a prečítajú úryvky 
od svojich obľúbených au-
torov. Chýbať nebude ani 
príjemné posedenie pri 
víne. Po úspechu predchá-
dzajúcich ročníkov sa do 
Bratislavy vráti aj slávnosť 
talianskeho vína Vino Vi-
taj, ktorá sa bude konať 
v uliciach Starého Mesta 
vo štvrtok 16. júna. V jede-
nástich podnikoch, ktoré 
sa zapoja do iniciatívy, sa 

budú v tento deň servíro-
vať vybrané talianske vína 
za zvýhodnenú cenu. Cie-
ľom podujatia je poukázať 
na kvalitu a rôznorodosť 
talianskych vín ponúka-
ných v príjemnom pro-
stredí podnikov hlavného 
mesta.
 Dvorana Ministerstva 
kultúry privíta 17. 6. vý-
stavu  Taliansky dizajn na 
každý deň, ktorý prezen-
tuje diela slávnych talian-
skych dizajnérov. Vrámci 
Bratislava design week sa 
predstaví aj progresívne 
Studio Zanellato Bortotto. 
Samostatnou kategóriou je 
fi lmový festival Cinevitaj, 
ktorý v dňoch 20. – 23. 
júna premietne hneď štyri 
súčasné talianske snímky. 
Policajnú komédiu Song’e 
Napule, romantické fi lmy 
Bola si už v raji? A Spomí-
naš si na mňa?, ako aj hu-
dobný dokument Indebito, 
v ktorom taliansky pesnič-
kár, hudobník a spisovateľ 
Vinicio Capossela putuje 
po Grécku po stopách hu-
dobného štýlu rebetiko. 
 Neodmysl i te ľnou 
súčasťou Dolce Vitaj 
je taliansky trh Merca-
to Italiano. Celý týždeň 
ponúkne návštevníkom 
typické talianske chute 
a vône. Trh zavíta do histo-
rického centra Bratislavy, 
konkrétne na Hviezdosla-
vove a Rybné námestie, a to 
v dňoch 20. až 26. júna. 
Návštevníci si u výrobcov 
a predajcov budú môcť za-
kúpiť a ochutnať kulinár-
ske špeciality zo všetkých 
regiónov Talianska.

(red)

Spievankovo vystúpi v premiére 
so symfonickým orchestrom na 
Viva Musica! festivale
Spievankovo je uni-

kát v detskej tvorbe 
a spracovanie detských 
pesničiek s profesionál-
nym 40 členným sym-
fonickým orchestrom 
a 5-člennou kapelou 
je jedinečné a ponúka 
špičkovú svetovú kva-
litu. Tvorba Spievankova s 
autorským a aranžérskym 
pričinením Stana Palú-
cha (Pacora trio) posúva 
hranice detskej pesničky 
aj do oblasti hudobného 
vzdelávania. Veľkolepé 
hudobno-divadelné pred-
stavenie pre celú rodinu 
bude mať premiéru na Viva 
Musica! festivale 15. júla 
v bratislavskom Istro-
polise.
 Dvojica hudobníkov 
Mária Podhradská a Ri-
chard Čanaky už viac ako 
13 rokov aktívne tvoria 
pre deti. Doteraz vydali 
24 titulov a pravidelne vy-
predávajú koncertné sály. 
Na svojom konte majú dve 
ocenenia SOZA za naj-
predávanejší nosič sloven-
ských autorov a ocenenie 
TOP audiovizuálny titul 
2014 (Panta Rhei awards). 
Tohtoročný festival Viva 
Musica! obohatia predsta-
vením na motívy úspeš-
ného fi lmu Spievankovo 
5 - O povolaniach. Nové 
dobrodružstvo Spievan-
ky a Zahrajka sa odohráva 
v zázračnej krajine Spie-
vankovo, kde odvšadiaľ 
znie hudba a každá činnosť 
je sprevádzaná spevom. 

Kvalitná hudba v podaní 
Symfonického orchestra 
Viva Musica! a 5-člennej 
kapely „Zajkoband“ sú ga-
ranciou výnimočného kul-
túrneho zážitku pre celú 
rodinu.

Máriu Podhradskú prá-
ca s detičkami napĺňa 
a motivuje. Okrem úlo-
hy Spievanky je učiteľkou 
angličtiny v materskej 
škole a inšpiráciu a moti-
váciu čerpá práve od detí. 
A ako sama hovorí: „Naj-
väčším ocenením môjho 
poslania sú šťastné det-
ské očká. Robí mi radosť, 
keď vidím, že naša hudba 
sa páči aj rodičom, kto-
rí si púšťajú Spievankovo 
v aute aj vtedy, keď nevezú 
deti.”.
Richard Čanaky alias 
Zahrajko sa venuje okrem 
Spievankova aj produkčnej 
tvorbe vo vlastnom nahrá-
vacom štúdiu, ktoré slúži aj 
ako postprodukcia pre pro-
jekty Spievankova. Okrem 
toho realizuje vlastné kon-
certy gospelovej hudby 
a je spoluautorom projektu 
Gospel talent, ktorý pod-
poruje začínajúce talen-
ty. Jednou z víťaziek tejto 
súťaže je dnes už známa 
Sima Martausová. Hudob-
nej tvorbe sa teda venuje 
naplno, čo potvrdzujú aj 
jeho slová: „Cítim to ako 
výzvu, chcem odovzdávať 
druhým to, čo na druhej 
strane dostávam.”

(red, rl)

Doposiaľ zverejnený program 
Viva Musica! festivalu 2016:

8.7., Veľký evanjelický kostol 
– MISCHA MAISKY
22.7., Slovenské národné divadlo 
(nová budova) – EDITA GRUBEROVÁ
29.7., Dóm Sv. Martina – JEAN RONDEAU: 
BACH CONCERTOS
5.8., Ateliér Babylon - PaGAGnini
12.8., Veľký evanjelický kostol 
– RICHARD GALLIANO SEXTET
19.8., Veľký evanjelický kostol 
– KRONOS QUARTET

Spoločnosť zaoberajúca sa 
distribúciou a doručovaním

Adresných zásielok (listy, časopisy) a 
Neadresných zásielok (letáky) určených 

do schránok obyvateľstva

HĽADÁ SPOĽAHLIVÝCH DORUČOVATEĽOV

V prípade záujmu nás kontaktujte na tel. č.: 0908 708 707
bratislava@cromwell.sk
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Bratislavu čaká multimediálna 
vodná šou Tancujúca voda: 
Od Tatier k Dunaju

Spoločnosť Ferdinanda Mar-
tinenga na čele s predsedom 
Petrom Kurhajcom sa už 
desiatky rokov zapája do ak-
tivít napomáhajúcich kultúr-
nemu rozvoju nášho hlavného 
mesta a krajiny. Rozhodli 
sme sa zapojiť do júnovej 
prehliadky riečnych pod-
ujatí s názvom Slnovrat 
na Dunaji, ktorý organizuje 
Dunajský fond. Stotožňuje-
me sa s ideou riečnej pre-
hliadky, ktorá si kladie za 
cieľ sprístupniť Dunaj ve-
rejnosti pomocou rôzno-
rodých aktivít a poukázať 
na hodnoty rieky. Je pre nás 
cťou, že práve projekt Tancu-
júca voda: od Tatier k Dunaju 
slávnostne ukončí prehliadku 
Slnovrat na Dunaji a má byť 
pomyselným zlatým klin-
com viac ako štyridsiatich 
riečnych podujatí. Rieka 
Dunaj je s mestom Bratislava 
úzko spätá, jej využitie je však 
podľa nášho názoru oproti 
iným európskym štátom, cez 
ktoré preteká, bohužiaľ, veľ-
mi nízke. I našou aktivitou, to 
chceme zmeniť.

Na Dunaji vyrastie 
vodná stena
 Multimediálna šou je tvo-
rená laserami a takzvanou 
vodnou stenou. Vodnú ste-
nu vytvoríme pomocou 
dýzy (u nás známejšej 
ako tryska), ktorá bude 

dosahovať predpoklada-
nú výšku 18 metrov a šír-
ku 40 metrov a na Dunaji 
sa predstaví deväťdesiat 
minút pred začiatkom 
predsedníctva, a to 30. 
júna 2016 o 22:30. Zhruba 
tridsaťminútová multimediál-
na šou na Námestí M.R. Štefá-
nika bude ukážkou najnovších 
laserových technológií a pre-
mietania na vodnú plochu.

Štúr i Dubček ožijú 
na Dunaji
 Program odohrávajúci sa 
na rieke Dunaj, veľtoku, kto-
rý spája jednotlivé európske 
krajiny, vyzdvihuje národnú 
hrdosť a silno sa hlási k eu-
rópskemu odkazu. Na roz-
ľahlú vodnú plochu sa budú 
premietať obrazy zachytáva-
júce krásy slovenskej príro-
dy, historických pamiatok a 
folklóru. Počas premieta-
nia dáme priestor menám 
a fotografi ám známych 
Slovákov a Sloveniek, 
ktorí sa do našej histórie 
zapísali vďaka svojmu, 
často i svetovému, príno-
su v oblasti kultúry, vedy 
či športu (Ľudovít Štúr, 
Alexander Dubček, Peter 
Sagan...). Premietanie na 
vodnú stenu sa zaháji i ukončí 
zobrazením loga slovenského 
predsedníctva. 

Barbora Šugárová

BRATISLAVSKÝ KURIÉR ODPORÚČA – Letná kultúra v Bratislave
... výber podujatí v mesiaci JÚN 2016 a začiatkom JÚLA

Víkend otvorených parkov 
a záhrad, 10. - 12. jún 2016
V roku 2016 sa podujatie 
uskutoční opäť druhý júnový 
víkend v dňoch 10.-12.6.2016. 
Poďte s nami do slovenských 
parkov a záhrad a užite si 
prerod jari v leto! Podujatie je 
oslavou či festivalom
záhradného umenia i kultúry 
a je ladené v pozitívnom du-
chu oslavy hodnôt, ktoré pre 
nás parky a záhrady predsta-
vujú. Myšlienka otvárania a 
sprístupňovania parkov a zá-
hrad vznikla v Holandsku a 
Anglicku a stáva sa čoraz ob-
ľúbenejšou v celej Európe ale 
i na iných kontinentoch. Do 
podujatia sa zapájajú súkrom-
né i verejné parky a záhrady. 
Viac na: http://vopz.sk/

Gurmán fest Bratislava, 

10. - 12. jún 2016
Ôsmy ročník najstaršieho a 
najväčšieho gastronomického 
festivalu. Počas troch dní bu-
dete mať možnosť ochutnať 
tie najlepšie reštaurácie a šéf-
kuchárov, podľa gastronomic-
kého sprievodcu Gurmán na 
Slovensku na jednom mieste 
v peknom prostredí lužných 
lesov Petržalky.

SLOVENSKÁ FILHARMÓ-
NIA, 13. jún 2016
Slovenská fi lharmónia, Malá 
sála
13.6.2016 , Pondelok, 19:00
Klavírny recitál - Moritz Win-
kelmann
Georg Friedrich Händel Suita 
B dur HWV 434
Ludwig van Beethoven Šesť 
bagatel op. 126
Sergej Prokofi ev Sonáta č. 7 B 

dur op. 83
Johann Sebastian Bach Cho-
rálová predohra „Nun kom-
m´der Heiden Heiland“ BWV 
659 (arr. Busoni), Sinfonia 
z Actus Tragicus BWV 106 
(arr. Winkelmann), Johannes 
Brahms Variácie a fúga B dur 
na Händlovu tému op. 24.

Istropolitana Projekt, 
10. - 15. jún 2016 
Desiaty jún sa nezastaviteľne 
blíži! A s ním prichádza do 
Bratislavy niekoľko stoviek za-
hraničných študentov, ktorí sa 
chystajú na festival! Maratón 
osemnástich skvelých súťaž-
ných predstavení z celého sve-
ta je tu. K tomu pravdaže patrí 
bohatý sprievodný program a 
VŠMU EU stage, ktorý bude 
na Hviezdoslavovom námestí, 
kde bude prebiehať prezentá-
cia zahraničných hostí, ale aj 
ďalšie predstavenia! To všet-
ko môžeš zažiť v spoločnosti 
známych hercov, režisérov či 
iných umelcov. A nezabudni! 
Večer sa stretneme na After-
party v Klube Dole. Tešíme sa 
na Teba! Viac na: www.istro-
politanaproject.sk

One Day Jazz festival, 
16. - 17. jún 2016
ONE DAY JAZZ FEST priná-
ša svoju ďalšiu edíciu. Ako to 
už má vo zvyku, aj tento rok 
prichádza s niečím novým. 
Najvýraznejšou novinkou 
aktuálneho ročníka festivalu 
bude miesto konania – po Is-
tropolise, Národnom teniso-
vom centre či hudobnom klu-
be Ateliér Babylon, tentokrát 
predstaví domáce i svetové 
hviezdy jazzu pod holým ne-
bom, v majestátnych priesto-
roch nádvoria Bratislavského 
hradu. Ďalšou novinkou je, že 
okrem Bratislavy sa predstaví 
v ďalších troch slovenských 
mestách! Pre obrovský úspech 
prinesie na Slovensko po roku 
a pol opäť izraelskú hviezdu 
Avishai Cohena. Tentokrát sa 
celosvetovo uznávaný basgi-
tarista, kontrabasista, spevák 
a skladateľ predstaví s novým 
triom v sprievode symfonické-
ho orchestra Brnenskej fi lhar-
mónie. Návštevníci festivalu 
sa môžu tešiť tiež na hudobnú 
poctu Davidovi Bowiemu a 
na unikátne znovuzrodenie 
úspešného medzinárodného 
projektu Waking Vision!
Viac na: http://onedayjazz.sk/

NOC HUDBY v Bratislave, 
17. jún 2016 
Aj tento rok prichádza Noc 
hudby. V Bratislave bude 17. 
júna 2016 na Hlavnom ná-
mestí od 15:00 do 22:00 znieť 
hudobný koktejl. Príďte si vy-
chutnať popoludnie pestrým 
hudobným programom od 
zborových vystúpení až po 
jazzové záverečné fi nále. Ak 
máte záujem dozvedieť sa nie-
čo nové o Bratislave, v rámci 
Noci hudby si nenechajte ujsť 
zaujímavú prehliadku histo-
rických zákutí nášho mesta 
spojených s hudbou, ktorými 
vás bude sprevádzať Zuzana 

Godárová. Začiatok bude o 
14:00 v Hudobnom centre na 
Michalskej ul. 10. Keďže po-
čet miest je obmedzený, na-
hláste sa do 16. Júna 2016 na 
nochudby@hc.sk

Čerešňový juniáles pred 
DK Dúbravka, 18. jún 2016 
Účinkujú:  Country kapela 
Ou Key,  DJ Milan Lieskovský. 
Vstup voľný. Slávnosti zberu 
čerešní s tradičnou čerešňo-
vou štrúdľou a množstvom 
dobrej zábavy pre malých a 
veľkých. 
19:00 - Ou Key - koncert 
country skupiny
20:00 - DJ Milan Lieskovský
 Pre divákov sú  k dispozícii 
počas celého podujatia stán-
ky s občerstvením. Pre deti 
je k dispozícii skákací hrad, 
tombola, tuli vaky, cukrová 
vata, stánok so sladkosťami. 
Podujatie moderuje: Lenka 
Debnárová.

DNI PETRŽALKY 2016, 
18. jún 2016
Dostihová dráha - Petržalka 
Program od 10:00 hod. Pri-
pravený je bohatý program s 
tvorivými aktivitami, atrak-
ciami, divadielkami a hudob-
no-tanečnými vystúpeniami 
pre deti aj seniorov. Čaká vás 
aj obľúbená súťaž vo varení 
gulášu, ktorá bude tento rok 
obohatená o ukážky varenia 
halušiek z  Majstrovstiev Slo-
venska a Európy v Tureckej. 
Opäť sa budú prezentovať 
so svojou činnosťou ZŠ a SŠ, 
organizácie tretieho sektora, 
ako aj  ľudové tradície a re-
meslá v spolupráci s ÚĽUV-
om a nebude chýbať ani tra-
dičná burza kníh a súťaž o 
najkrajšieho petržalského 
orieška. Od 16:00 hod. začína 
galakoncert na hlavnom pó-
diu s účinkujúcimi: víťaz sú-
ťaže amatérskych hudobných 
skupín - Braňo Belák Band, ví-
ťaz Petržalskej baretky - Janko 
Kulich & Kolegium. Vyvrcho-
lením večera bude Igor Kme-
ťo, Peter Nagy, Polemic a Hor-
kýže Slíže. Celodennú zábavu 
a program ukončí laserová 
show tesne pred polnocou.

ADRENALÍNOVÉ NEBO 
2016, 18. jún 2016
12:00 – 22:00 - KUCHAJDA
V sobotu 18. júna budú mať 
obyvatelia i návštevníci Bra-
tislavy všetkých vekových ka-
tegórií možnosť zažiť jedineč-
ný deň zameraný na vzdušné 
adrenalínové športy v areáli 
Kuchajdy s bohatým sprie-
vodným programom. Pôjde o 
vyvrcholenie nultého ročníka 
podujatia Adrenalínový pohár 
2016 s názvom Adrenalínové 
nebo, partnerom je mestská 
časť Bratislava - Nové Mesto. 
Adrenalínový pohár je medzi-
národná súťaž jednotlivcov a 
družstiev v zoskoku padákom 
na cieľ. Súťaž prebehne 16. 
až 18. júna 2016 na Kuchaj-
de, vo štvrtok a piatok bude 
voľne prístupná všetkým zve-
davcom i záujemcom o tento 
druh adrenalínového športu. 

Parašutisti predvedú svoju 
presnosť pri zoskoku z lietad-
la z výšky tisíc metrov na do-
skočisko umiestnené na vod-
nej hladine jazere Kuchajda, 
ktorého absolútny stred tvorí 
iba trojcentimetrový bod. Di-
váci súťaže uvidia výsledok 
presnosti zoskoku (nameranú 
elektronicky) na veľkom disp-
leji. 

28. FESTIVAL CHORVÁT-
SKEJ KULTÚRY,  18. - 19. 
jún 2016 
Prehliadka chorvátskych pies-
ní a tancov, ochutnávka tra-
dičných chorvátskych jedál a 
nápojov. Organizuje Chorvát-
sky kultúrny zväz na Sloven-
sku v spolupráci s MČ BA 
- Devínska Nová Ves Miesto: 
priestory Farského centra (Is-
trijská 4) a Istra Centra (Istrij-
ská 6), Devínska Nová Ves. 

Koncert v rámci podujatia 
Noc hudby, 19. jún 2016
15:00 hod., Katedrála sv. Mar-
tina  
Slovenský komorný orchester
Slovenský fi lharmonický zbor
Ewald Danel, umelecký vedú-
ci / husle,Jozef Chabroň, zbor-
majster, Samuel Barber Ada-
gio pre sláčikový orchester, 
Agnus Dei, Franz Schubert 
Omša G dur, D.167

Medzinárodný Festival 
nového cirkusu Cirkul'art 
– 24. - 29. jún 2016 
Medická záhrada/Stará trž-
nica
 Divadlo, cirkus, poulič-
né umenie. Festival nového 
cirkusu Cirkul'art je medzi-
národnou prehliadkou kre-
atívnych a žánrovo pestrých 
umeleckých produkcií so za-
meraním na súčasné divadlo 
a moderný cirkus. Je jediným 
a unikátnym podujatím svoj-
ho druhu na Slovensku a jeho 
cieľom je kvalitný inšpiratívny 
program z rôznych kútov sve-
ta. 415 predstavení | 34 krajín 
| 58.000 divákov
 Nový cirkus patrí k naj-
mladším žánrom javiskového 
umenia a stal sa moderným 
fenoménom refl ektujúcim 
súčasné výrazové prostried-
ky. Pre nový cirkus je cha-
rakteristická naratívna for-
ma rozprávania príbehu 
prostredníctvom cirkusant-
ských zručností, ktorými 
vyjadruje metafory, príbehy, 
témy, divadelné obrazy či de-
jovú líniu. Viac na: http://cir-
kulart.sk/

KORUNOVAČNÉ 
SLÁVNOSTI  2016,  
24.-26. jún 2016
Priblížia korunováciu MÁRIE 
TERÉZIE, ktorá bola koru-
novaná práve 25. júna 1741. 
V tomto roku to bude práve 
275. výročie jej korunovácie. 
Korunovačné slávnosti v Bra-
tislave patria medzi najväčšie 
kultúrne podujatia na Sloven-
sku a zážitkovým spôsobom 
približujú korunovácie 18 
kráľov a kráľovien, ktorí boli 
korunovaní v Bratislave. Ko-

najú sa každoročne v posled-
ný júnový víkend na pamiatku 
korunovácie Márie Terézie, 
ktorá bola korunovaná 25. 
júna 1741.
 Obrad korunovácie je zin-
scenovaný podľa historických 
podkladov. Vystupuje v ňom 
vyše 200 hercov v dobových 
kostýmoch. Kráľ dostáva od 
ostrihomského arcibiskupa – 
prímasa Uhorska - svätošte-
fanskú korunu spolu s ďalšími 
korunovačnými insígniami: 
meč, plášť, jablko a žezlo. Po 
obrade korunovácie pasuje 
rytierov Rádu zlatej ostrohy, 
skladá prísahu vlasti a sľubuje 
zachovávať integritu krajiny 
na korunovačnom pahor-
ku. V rámci korunovačného 
sprievodu sa rozhadzujú ko-
runovačné žetóny, víno tečie 
zadarmo z fontány, pečú sa 
voly, korunovačný jarmok do-
bových remesiel a mnoho ďal-
ších atrakcií vytvára v meste 
skutočne korunovačnú. Viac 
na: www.korunovacie.sk 

HIP HOP ŽIJE 2016, 
1. – 3. júl 2016
Bratislava, Zlaté piesky 
V poradí už štvrtý ročník naj-
väčšej hip hopovej udalosti na 
Slovensku, festival Hip Hop 
Žije, sa vracia na bratislav-
ské Zlaté piesky prvý júlový 
víkend, presnejšie po troch 
mimoriadne úspešných roč-
níkoch sa môžete tešiť na jeho 
štvrté pokračovanie. Popri de-
siatkach koncertov si môžete 
vychutnať aj bohatý sprievod-
ný program ako napr: graffi  ti 
jam, streetball, break dance 
exhibície a súťaže, beatbox 
battle a mnoho ďalšieho.

VIVA MUSICA - MISCHA 
MAISKY, 8. júl 2016 
20:00 hod., VEĽKÝ EVANJE-
LICKÝ KOSTOL
Mischa Maisky patrí nepo-
chybne k svetovo najznámej-
ším a najžiadanejším umel-
com v oblasti klasickej hudby. 
Študoval u dvoch legendár-
nych ruských violončelistov 
– u Gregora Piatigorského 
a Mstislava Rostropoviča, 
ktorý ho označil za jedného 
z najväčších talentov svojej 
generácie. V jeho hre sa spá-
ja poézia a jemnosť s veľkým 
temperamentom a virtuóz-
nou technikou. Odbornou 
kritikou bol Mischa Maisky 
neskôr často označovaný za 
„Rostropoviča budúcnosti“. 
Spolupracoval takmer so všet-
kými svetovými orchestrami 
a dirigentmi, spomeňme na-
príklad Leonarda Bernsteina, 
Zubina Mehtu, Vladimira 
Ashkenazyho, Daniela Baren-
boima, Gidona Kremera, Jani-
ne Jansen či Marthu Argerich 
a mnohých ďalších. Pre pre-
stížne nemecké vydavateľstvo 
Deutsche Grammophon na-
hral viac ako päťdesiat nahrá-
vok. V rámci koncertu na Viva 
Musica! festivale sa predstaví 
sólovým recitálom v sprievo-
de svojej dcéry – klaviristky 
Lily Maisky. Viac na: www.
vivamusica.sk
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Predáme jednopodlažný sklad (930 m2) 
na komerčné využitie v obci Vysoká pri Morave 
(len 25 km od Bratislavy).
Prístup pre kamióny, čelná nakladacia rampa. 
Cena 66.000 Eur

Bližšie info na tel.č. 0905 615 539.

PREDAJ - SKLAD - VYSOKÁ pri MORAVE

V súčasnosti je v objekte reštaurácia o výmere 
195 m², v pivnici bar o výmere 80 m², predajňa 
o výmere 106,75 m². Súčasťou objektu je chodba, 
WC, sklad. Spolu cca 410 m2 
Predajná cena 470.000 Eur

Bližšie info na tel.č. 0905 615 539.

PONÚKAME NA PREDAJ OBJEKT 
V CENTRE TRENČÍNA, ŠTÚROVO NÁM. 14 
O VÝMERE 415 m² ZASTAVANEJ PLOCHY.

V tejto sezóne čaká na návštevníkov 
letných kúpalísk zopár noviniek
Známe bratislavské let-

né kúpaliská v hlav-
nom meste otvorili svoje 
brány koncom mája. Ide 
o  Rosničku, Delfín, La-
mač a Tehelné pole. Kú-
paliská Krasňany, Rača 
a Areál zdravia Zlaté 
piesky sú otvorené od 
júna.
 Mestská organizácia 
STaRZ, ktorá kúpaliská pre-
vádzkuje, upriamuje pozor-
nosť na niektoré zmeny v tej-
to sezóne. Pokiaľ ide o výšku 
vstupného, tá zostáva oproti 
minulému roku nezmenená.
 Na návštevníkov čakajú aj 
príjemné novinky. Napríklad 
na Rosničke pribudli nové 
sprchy upravené aj pre imo-
bilných návštevníkov. Deti 
majú k dispozícii rozšírený 
detský areál o nové preliezač-
ky a atrakcie. Pre dospelých sa 
pripravuje rozšírenie exter-
ných posilňovacích prvkov. 
 Na lamačskom kúpalis-
ku STaRZ zabezpečuje inšta-
láciu bojlerov na ohrievanie 

teplej vody v detskom bazéne. 
Pripravuje aj rozšírenie det-
ského areálu o nové preliezač-
ky a atrakcie.
 Počas sezóny pribudnú na 
Zlatých pieskoch altánky, 
grily, detské prvky, posilňova-
cie zariadenia. Výmena čaká 
na lavičky, či odpadkové koše. 
Najmenší návštevníci Zla-
tých pieskov dostanú slnečnú 
clonu na pieskovej ploche na 
hlavnej pláži, kde sú umiest-

nené detské prvky, aby sa deti 
mohli hrať a využívať plochu 
počas celého dňa. Nové atrak-
cie a výmena mobiliár čaká aj 
na areál kúpaliska Krasňany. 
 Najväčšom novinkou 
tejto sezóny budú pre náv-
števníkov kúpalísk od júla 
pravidelné animácie na 
kúpaliskách, ktoré budú 
určené pre dospelých ale 
aj deti.

(red, rl)

Kúpalisko Rosnička
do 26.06. 2016
     pondelok – piatok   12.00 – 19.00 
     sobota – nedeľa      10.00 – 19.00 
27.06. – 30.06. 2016
     pondelok – nedeľa  10.00 – 19.00  
01.07. - 15.08. 2016
     pondelok – nedeľa  09.00 – 20.00 
16.08. – 01.09. 2016
 pondelok – nedeľa  09.00 – 19.00 

Kúpalisko Lamač
do 26.06. 2016
     pondelok – piatok  12.00 – 19.00
     sobota – nedeľa     10.00 – 19.00 
27.06. – 30.06. 2016
     pondelok – nedeľa 10.00 – 19.00 
01.07. – 15.08. 2016
     pondelok – nedeľa 10.00 – 20.00 
16.08.  – 01.09. 2016
     pondelok – nedeľa  10.00 – 19.00 

Kúpalisko Tehelné pole
do 26.06. 2016
     pondelok – piatok  12.00 – 19.00 
     sobota – nedeľa     10.00 – 19.00 
27.06. – 30.06. 2016
     pondelok – nedeľa 10.00 – 19.00  
01.07. – 15.08. 2016
     pondelok – nedeľa  09.00 – 20.00 
16.08.  – 01.09. 2016
     pondelok – nedeľa  09.00 – 19.00 

Otváracie hodiny na kúpaliskách
Kúpalisko Delfín
do 26.06. 2016
     pondelok – piatok  12.00 – 19.00 
     sobota – nedeľa     10.00 – 19.00 
27.06. – 30.06. 2016
     pondelok – nedeľa  10.00 – 19.00   
01.07. – 15.08. 2016
     pondelok – nedeľa  09.00 – 20.00 
16.08.  – 01.09. 2016
     pondelok – nedeľa 09.00 – 19.00 

Kúpalisko Zlaté piesky
04.06.  – 12.06. 2016
 sobota – nedeľa 09.00 – 18.00 
15.06. – 30.06. 2016
 pondelok – nedeľa 09.00 – 18.00  
01.07. 2016 – 01.09. 2016
       pondelok – nedeľa 09.00 – 19.00 

Kúpalisko Krasňany
do 26.06. 2016
       pondelok – piatok  12.00 – 19.00 
       sobota - nedeľa      10.00 – 19.00   
27.06. – 30.06. 2016
       pondelok – nedeľa 10.00 – 19.00   
01.07. – 21.08. (01.09.) 2016
       pondelok – nedeľa 10.00 – 19.00 

Kúpalisko Rača
do 26.06. 2016
      pondelok – piatok  12.00 – 19.00 
      sobota - nedeľa     10.00 – 19.00   
27.06. – 30.06. 2016
       pondelok – nedeľa 10.00 – 19.00 
01.07. – 21.08. (01.09.) 2016
       pondelok – nedeľa 10.00 – 19.00      

Bratislavskú lýru si pripomenieme koncertom 18. októbra

V hlavnom meste zazne-
jú na jeseň tohto roka 

najslávnejšie hity legen-
dárnej Bratislavskej lýry 
Na koncerte „Mám roz-
právkový dom – LÝRA 50“ 
vystúpi špička slovenskej 
a českej populárnej hud-
by. 
 Zaspievajú také hviezdy 
ako Helena Vondráčková, 
Olympic, Eva Pilarová, Jitka 
Zelenková, Lenka Filipová, 
Petra Janů, Elán, Peter Lipa, 
Ján Lehotský, ale aj interpreti 
mladšej generácie Martin 
 Chodúr, Mário Kuly Kol-
lár a mnohí ďalší. Účasť pri-

sľúbil aj Karel Gott, no je 
podmienená jeho zdravotným 
stavom. Koncert bude spo-
mienkou na hudobný festival 
najväčšieho československého 
medzinárodného festivalu pri 
príležitosti 50-ho výročia 
jeho vzniku. Autormi pro-
jektu sú Ľubo Belák a Jozef 
Šuhajda. Interpreti oživia hity 
z minulého storočia, ktoré bo-
dovali práve na Bratislavskej 
lýre, zaznejú však aj v nových 
interpretáciách. Udalosť 
bude v Incheba – EXPO 
ARÉNE 18. októbra 2016.
 „Bratislavská lýra sa dlhé 
roky pravidelne objavovala 

medzi najvýznamnejšími kul-
túrnymi podujatiami v hlav-
nom meste Slovenska. Od 
roku 1966 sa tu každoročne 
stretávali osobnosti českej 
a slovenskej populárnej hud-
by. Festival bol v prvom rade 
autorskou súťažou dovtedy 
nezverejnených piesní, z kto-
rých sa mnohé stali hitmi. 
Úspešnú spevácku kariéru tu 
odštartovala súčasná špička 
slovenskej a českej populárnej 
hudby. Aj preto chceme tento 
skvelý festival pripomenúť,“ 
povedal Jozef Šuhajda.

(red, rl)



strana 96 l 2016

Zelené okienko
Rana pre bratislavské lesy

V nedeľu 5. júna sme 
si pripomenuli Sve-

tový deň životného pro-
stredia. Jeho cieľom je 
priviesť ľudí k tomu, aby 
sa zamysleli nad tým, ako 
môžu svojim kúskom 
prispieť k lepšiemu 
a zdravšiemu svetu a svoj-
mu okoliu. No, jedna vec 
je, že ľudia sa snažia dbať 
o životné prostredie, keď 
na strane druhej sa vždy 
nájde niekto, kto prírodu 
zneužije na biznis či súk-
romné obohatenie sa. Po 
bojoch o záchranu stro-
mov na ostrove Sihoť, 
prichádza pre bratislav-
ské lesy ďalšia rana. 
 Pod pláštikom ka-
lamity sa drancujú lesy 
pri Slovnafte. Bez toho, 
aby mali na tento porast 
platný Plán starostlivos-
ti o les likvidujú zdravé 
topole, ktoré poskytujú 
ochranu vzácnym bio-
topom z neďalekej prí-
rodnej rezervácie Ostrov 
Kopáč, kde je zakázaná 
i jazda bicyklom. 
Z preťažených  ná-
kladných automobi-
lov kradnúcich drevo 
z nádherných bratislav-
ských lesov vyteká olej, 
ktorý tečie do rezervácie 
a zabíja milióny mik-

roorganizmov, ktoré tam  
mali dovtedy svoj domov. 
 Aby toho nebolo málo, 
26.5. bol na zastupiteľ-
stve hlavného mesta SR 
Bratislava predložený 
návrh o Koncepcii roz-
voja Mestských lesov 
v Bratislave, v ktorom išlo 
o zrušenie obmedzenej 
ťažby dreva. Predkladatelia 
žiadali povolenie zvýše-
nia ťažby. Dobrou správou 
však je, že tento návrh ne-
bol schválený. Apelujem 
preto, aj na všetky ostatné 
dotknuté orgány aby zvá-
žili, či naozaj zeleň v na-
šom hlavom meste plnom 
betónových sídlisk nie je 
natoľko vzácnou, aby sme 
ju neustále ničili na úkor 
drevárskeho biznisu. Aby 
sme za pár rokov nemuseli 
za zeleňou cestovať do za-
hraničia tak, ako dnes ces-
tujeme k moru

Natália Hanulíková

(dokončenie zo str.1)

Presne v deň prevzatia pred-

sedníctva dorazí do Bratislavy 

Europe Endless Express 
- Holandský Predsednícky 
vlak v Bratislave. Vlakom 

pricestuje 750 umelcov, ktorú 

budú pochodovať z Hlavnej 

stanice do Starej tržnice bude 

spojený s dvojhodinovým kul-

túrnym programom v Starej 

Tržnici. Téma predsedníctva 

bude rezonovať v programe 

počas celého leta. Jedným z 

najväčších podujatí, okrem 

slávnostného  koncertného 

otvorenia predsedníctva za 

účasti 28 krajín, pre verej-

nosť pripravený projekt Leto 
v sade. Najstarší európsky 

park, Sad Janka Kráľa, sa po-

čas deviatich nedieľ preme-

ní na veľký impresionistický 

les s hudbou zaznievajúcou 

viac ako 9 scénach. Toto nie 

sú jediné aktivity ktoré pri-

pravuje BKIS v spojitosti s 

Predsedníctvom SR v Rade 

EÚ: „Tento rok sa môžete tešiť 

na zaujímavý výsledok spolu-

práce mesta Bratislava a Mi-

nisterstva zahraničných vecí. 

Verejnosti bude predstavený 

koncept výstavy prezentujú-

cej Bratislavu. Výstava bude 

následne pokračovať na  via-

cerých kultúrnych inštitútoch 

ako napr. tento rok vo Viedni,“ 

informoval riaditeľ BKIS Vla-

dimír Grežo.

 Medzinárodný Cyklus 

Medzinárodná Bratislava 

je ukážkou spolupráce sveto-

vých umelcov s ambasádami 

a kultúrnymi centrami jed-

notlivých krajín na Slovensku. 

Hlavné námestie a Nádvorie 

Starej radnice bude 19. júna 

patriť Japonskému dňu. 
Návštevníci uvidia ukážky 

tradičných bojových umení, 

môžu ochutnať čaj alebo spo-

znať ako sa správne oblieka ki-

mono. Tematiku medzinárod-

nej spolupráce v sebe nesie aj 

Maďarský týždeň kultúry 

(6. – 13.6.2016). Taktiež zau-

jímavý Chorvátsky festival 
pripravuje na 18. júna Mest-

ská časť Devínska Nová Ves 

a Chorvátsky kultúrny zväz 

na Slovensku. Okrem výstav 

na tému Chorvátsko bude 

možnosť ochutnať tradičné 

jedlá a nápoje a započúvať sa 

do folklórnych piesní Chorvá-

tov. Duchovný rozmer celému 

podujatiu pridáva svätá omša 

v chorvátskom jazyku v Kos-

tole sv. Ducha.

 Vystúpenie Gruzínskeho 

národného baletu v sprievo-

de živej hudby na typických 

gruzínskych hudobných 

nástrojoch predstaví  gru-
zínsky národný balet Su-
khishvili v Mestské divadlo 

P.O. Hviezdoslava (29.6.2016). 

Taliansku kultúru do mesta 

prinesie záverečný koncert 

festivalu Dolce vitaj Anto-
nella Ruggiero (30.6.2016). 

Koncert jedného z najlepších 

skladateľov a klaviristov novej 

generácie Fabrizia Paterlini-

ho v sprievode slovenských 

hudobníkov: Pavel Bogacz jr 

– husle, Martin Petrík – viola, 

Karolína Hurayová – violon-

čelo vo veľkom koncertnom 

štúdiu Slovenského rozhlasu. 

 Práve v takýchto poduja-

tiach chcú organizátori ukázať 

návštevníkom, že aj politické 

téma sa dá prepojiť s kultúrou. 

A kultúru donesie BKIS aj na 

ďalšie, históriou dýchajúce 

miesto. Kultúrne leto a Hrad-

né slávnosti Bratislava majú 

za sebou 40 rokov fungova-

nia. Okrem tradičných pod-

ujatí sa organizátori snažia 

každoročne priniesť do ulíc 

mesta aj nové. V roku 2016 to 

budú divadelné predstavenia 

Na bratislavských mest-
ských hradbách a nevšed-

ný Folklór na hradbách. 
A pre najväčších nadšencov 

a fanúšikov máme ešte jednu 

novinku. Presne v roku 2016 

si pripomíname 400 rokov od 

úmrtia významného anglic-

kého spisovateľa, dramatika 

a herca Williama Shakespe-

ara. A tak netradične, pred  

začiatkom 16. ročníka festi-

valu LSS 2016 a na začiatku 

Kultúrneho leta si tohto au-

tora spoločne pripomenieme 

na koncerte Leto so Shakes-

pearom – malej ochutnávke 

hudby a piesní  Petra Manko-

veckého z Dvoch pánov z Ve-

rony a Róberta Mankoveckého 

z predstavenia Večer trojkrá-

ľový alebo Čo len chcete na 

nádvorí Starej radnice 15.6. 

 Toto je len malá ochut-

návka bohatého programu na 

leto: „Očakávame že 41. roč-

ník pritiahne do ulíc viac ako 

100 000 divákov. Privítame 

účinkujúcich zo 40 krajín na 

30 scénach mesta. Po infor-

mačnej stránke chceme oslo-

viť aj na našich susedov. Pri-

pravené sú teda až tri tlačové 

konferencie – vo Viedni, Ha-

inburgu a Bratislave,“ povedal 

o svojich plánoch Vladimír 

Grežo. Celý program aj s pod-

robnými informáciami nájde-

te na www.bkis.sk alebo www.

facebook.com/KulturneLeto 

a facebooku BKIS.

(bk)

 Kultúrne leto 2016 bude mať tento rok výnimočnú príchuť
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Detský futbalový tábor Italia Soccer 
Camp sa vracia na Slovensko

Italia Soccer Camp Bratisla-
va 2016 privíta futbalové ná-

deje vo veku od 8 do 14 rokov 
spolu so šesticou talianskych 
trénerov, ktorí kedysi hrdo 
nosili dresy národného muž-
stva. Deti sa tak budú môcť 
učiť od tých najlepších. Tré-
ningy budú prebiehať na fut-
balovom štadióne Slovanu od 
20. do 24. júna 2016. Okrem 
zdokonaľovania techniky 
a fyzičky čakajú malých futba-
listov aj zaujímavé prednášky 
zamerané na taktiku hry.  
 Záštitu nad Italia Soccer 
Camp už tradične poskytol 
futbalový klub Club Italia 
Master, ktorého členmi sú bý-
valí reprezentanti talianskeho 
národného mužstva. Vďaka 
týmto hráčom získala talian-
ska národná reprezentácia 
prvé miesto na štyroch maj-
strovstvách sveta vo futbale.   
 Detský futbalový tábor 
prišla do Bratislavy predstaviť 
jedna z najznámejších talian-
skych futbalových legiend, 
Gianluca Zambrotta, majster 
sveta vo futbale z roku 2006. 
"Som rád, že vďaka podpore 
VÚB banky a poisťovne Gene-
rali môžeme priniesť sloven-
ským deťom zážitok z veľkého 
futbalu. Sme presvedčení, že 
táto krajina má v tomto športe 
obrovský potenciál. Potvrdzu-

je to aj fakt, že Slovensko bude 
jedným z národných tímov 
na Majstrovstvách Európy vo 
futbale 2016. Mladí talento-
vaní ľudia, ktorí prídu do fut-
balového tábora Italia Soccer 
Camp, budú mať možnosť tré-
novať a osvojiť si štýl i metódy 
hry pod vedením špičkových 
talianskych hráčov,“ upresnil 
Gianluca Zambrotta. "Každé-
ho budeme pozorne sledovať 
a ak si všimneme mimoriadny 
talent, poskytneme mu prí-
ležitosť ukázať, čo sa v ňom 
skutočne skrýva priamo v Ta-
liansku,“ uzavrel bývalý hráč 
klubov FC Juventus, FC Bar-
celona a bývalý reprezentant 
národného mužstva. 

Najlepších čaká výlet do 
Talianska
 Dvaja najnadanejší účast-
níci kempu na Slovensku 
budú pozvaní spolu so svojimi 
rodinami do Talianska, aby sa 
stretli s ostatnými mladými 
hráčmi z celého sveta a zú-
častnili sa na akcii Th e Italia 
Soccer Camp day. Trojdňová 
akcia sa uskutoční vo futba-
lovom tréningovom stredisku 
Coverciano. Nádejní futbalisti 
si počas nich užijú tréningy, 
zápasy, Múzeum talianskeho 
futbalu aj zápasy série A.  

(bak)

Na Páričkovej ulici v Ružinove 
rekonštruujú detské ihrisko

Nová oddychová zóna s 
detským a hokejbalo-

vým ihriskom na Nivách  - 
tak by malo do konca júla 
vyzerať obnovené ihrisko 
na Páričkovej ulici v Bra-
tislave. Jeho vytvorenie 
bolo rozdelené na tri eta-
py. 
 Koncom mája odštarto-
vali práce na poslednej fáze 
revitalizácie vnútrobloku na 
Páričkovej ulici. Ich výsled-
kom bude aj nové detské ih-
risko, stromy, kríky a lavičky. 
S vynovením vnútrobloku na 
Páričkovej ulici začal Ružinov 
vlani v novembri. Aktuálne je 
ukončená už časť prác na ho-
kejbalovom ihrisku, ako aj na 
poškodených asfaltových plo-
chách a začala sa rekonštruk-
cia detského ihriska. Pribud-
nú na ňom  hracie zostavy pre 
veľkých aj malých, hojdačky, 
lezecká stena so šmýkačkou 
a 3D preliezačka s lanami. 
„Na novej podobe celej oddy-
chovej zóny sa pripomienka-
mi podieľali obyvatelia. Na-
vrhli, čo by tam chceli mať a 
práve hracie prvky pre všetky 
vekové kategórie a posilňo-
vacia zostava pre dospelých 

u nich zvíťazili,“ informoval 
starosta Ružinova Dušan Pe-
kár.
 Okrem rekonštrukcie ho-
kejbalového a detského ihris-
ka, spevnených plôch a zóny 
na cvičenie ráta revitalizácia 
vnútrobloku aj s novou ze-
leňou, smetnými košmi a la-
vičkami. Celkovo Ružinov do 
tejto novej oddychovej oázy 
investuje vyše 106-tisíc eur, 
pričom dodávatelia jednotli-
vých prác boli vybraní vo vý-
berovom konaní.

(red, rl)

Chcete sa stretnúť s rozprávkami?

V nadväznosti na pred-
chádzajúce ročníky, 

ktoré mali medzi Brati-
slavčanmi veľký úspech, 
pripravil poslanec mesta 
Martin Borguľa v spolu-
práci so Staromestskou 
knižnicou 3. ročník podu-
jatia Leto v Medickej aj 
tento rok.
 Ide o sériu predstavení 

pre deti aj dospelých v podaní 

známeho a obľúbeného Báb-
kového divadla Straža-
novcov. Toto divadlo patrí k 

najstarším divadlám svojho 
druhu na Slovensku. Man-

želia Stražanovci nadviazali 

na viac ako storočnú tradí-

ciu svojho rodu a ponúkajú 

klasické rozprávky v podaní 

tradičných bábok – marionet. 

Postavy hier sú nahovore-

né poprednými slovenskými 

hercami. Svoje vystúpenia 

dopĺňajú Stražanovci interak-

tívnymi hrami, takže deti si 

môžu vedenie bábky aj sami 

vyskúšať.

 Predstavenia sa budú ko-

nať v dvojtýždňových inter-

valoch, vždy v stredu od 
16. hodiny v Letnej čitár-
ni Staromestskej knižni-
ce v  Medickej záhrade. 
Prvé predstavenie Červená 
čiapočka je naplánované na 

15. júna.                             
 (lb)

CHY  SI MIESTO
V NAŠICH KRUHOCH
Permanentky KHL 2016/2017

V PREDAJI
Už od 300 eur na všetkých predajných miestach Ticketportal

Viac info na hcslovan.sk

personalizovaná tlač transakčných a marketingových dokumentov
TransPromo (kombinácia transakčného a marketingového dokumentu)
obálkovanie, wrapping a fóliovanie 

D O S T A N E M E  V Á S  D O  S C H R Á N O K

adresné, neadresné a selektívne doručovanie zásielok
kontakty na cieľovú skupinu a návrh stratégie a kreatívy jej oslovenia
hybridná pošta

o b c h o d @ c r o m w e l l . s k
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Eco Village navštívilo tento 
rok množstvo ľudí
Hlavná myšlienka podu-

jatia „Zelená pre druhú 
šancu“ zaplnila nedávno 
Plynárenskú ulicu a inšpi-
rovala ľudí k ekologickej-
šiemu prístupu.  3. ročník 
Eco Village opäť zdôraznil 
dôležitosť zodpovedného 
prístupu k životnému pro-
strediu a zdravému život-
nému štýlu.
 Trhovisko otvorilo bránu 
do sveta BIO a eko výrobkov 
a aktivít 19. mája 2016. Oko-
loidúcich prilákala napríklad 
aj vôňa čerstvej kávy, Brati-
slavských rožkov, či popu-
lárne smoothie.  Ekologické 
výrobky zastúpili domáce si-

rupy, arašidové maslá, ručne 
vyrábané mydlá, čapovaná 
eko-drogéria, pestovanie klíč-
kov rastlín, látkové eko-plien-
ky, výrobky z kozieho mlieka 
a mnohé ďalšie. Ekologické 
trhovisko prinieslo heslo „Ze-
lená pre druhú šancu“ - orga-
nizátor, ktorým je prevádzko-
vateľ budovy BBC 1 Plus, totiž 
rozšíril program o aktivity, 
ktoré vracajú späť do živo-
ta vyhodené suroviny a od-
pad. Ale druhú šancu dostali 
aj nechcené zvieratká vďaka 
adopcii psíkov v spolupráci so 
Slovenskou alianciou ochran-
cov zvierat.

(foto: rl)

V súťaži nezávislých pivovarov 
získala ocenenia aj Bratislava

Jubilejný piaty ročník 
odovzdávania Výroč-

ných cien Slovenskej 
pivovarníckej akadémie 
potvrdil, že slovenské 
nezávislé pivovary robia 
svoju prácu poctivo a 
s láskou. 
 Tento ročník bol výnimoč-
ný aj tým, že o Pive roka 2015 
rozhodovali nielen členovia 
Akadémie, ale aj verejnosť 
a zástupcovia médií. V ka-
tegórii Pivovar s vlastnou 
reštauráciou sa víťazom stal 
hostiteľ odovzdávania cien, 
bratislavský  FABRIKA the 
beer pub.  Hodnotilo sa pro-
stredie, rôznorodosť ponuky, 
atmosféra, obsluha, pivná 
kultúra, úroveň gastronómie 
pri používaní kvalitných suro-
vín, ako aj celkové kombinácie 
piva s jedlom. Tradičným hos-
tincom roka, kde sa podáva 
pivo z malých pivovarov, ale 
vlastné pivo sa tam nevarí, sa 
stala žilinská Beervana. 
 V kategórii  Pivotéka roka 
/ Podniková predajňa pivo-
varu cenu získala opäť Staro-
meštianska pivotéka z Bra-
tislavy.  Titulom Objav roka 

2015 sa môže pýšiť košický 
Pivovar Hostinec, ktorý vedie 
známy sládok Peter Škripko. 
Fanúšikovia poctivého piva 
mohli v priebehu mája hlaso-
vať na portáli opive.sk za svoje 
„top nezávislé pivo“. Rovnako 
mohli učiniť aj zástupcovia 
médií, ktorí sa odovzdávania 
cien v Bratislave zúčastnili 
a priamo na mieste mohli 
degustovať vzorky nomino-
vaných pív. Zo silnej štvorice 
Stupavar, Urpiner, Hellstork 
a Richtár Jakub sa napokon 
prvým víťazom kategórie Pivo 
roka 2015 stal kočovný pivo-
var Hellstork so svojim pivom 
Ancikrist 15, American IPA. 
Toto pivo si vybrali za víťaza 
nielen členovia Akadémie, ale 
aj verejnosť.  Prítomným no-
vinárom však najviac chutilo 
pivo Urpiner svetlý ležiak 12 
% z pivovaru Urpiner Banská 
Bystrica, ktorého zástupcovia 
si prevzali ocenenie v novi-
nárskej podkategórii. 
 Cenu Sládok roka 2015 si 
prevzal Peter Chňupa z pivo-
varu FABRIKA the beer pub. 

(red,rl)

Dve otázky pre...
Pýtali sme sa  Jozefa 
Ridzoňa z SOS/ Bird-
Life Slovensko 

 V súvislosti s nedáv-
nym necitlivým zničením 
hniezd belorítok z Mosta 
SNP sme ochranárske-
mu  manažérovi Jozefo-
vi Ridzoňovi položili dve 
otázky. 

Sú hniezda na moste sú 
prirodzeným domovom 
pre tento druh vtákov?  
J. Ridzoň: „Áno, ide 
o prirodzené hniezdisko. 
Belorítky sú klasickým sy-
nantropným druhom, t.j. 
druhom, ktorý si privykol 
na ľudské obydlia, osídlenie 
a preferuje teraz hniezde-
nie na týchto miestach. Na 
Slovensku hniezdi takmer 
výlučne na ľudských stav-
bách. Podobne je to aj inde 
v Európe. Preto sú takéto 
lokality jeho prirodzeným 

biotopom“.

Pod mostom chodia tisíce 
ľudí, navyše aj enormný 
hluk od MHD...
J. Ridzoň: „To nijak neodpo-
ruje tomu, že by tam druh ne-
mohol hniezdiť, naopak, ako 
synantropný druh je na taký-
to ruch belorítka privyknutá. 
Belorítky hniezdia bežne nad 
oknami rodinných domov 
a príbuzné lastovičky priamo 
v maštaliach alebo v prípade 
Bratislavy celkom početne na 
pontónoch pod hausbótmi na 
Jaroveckom ramene.
 Hniezdenie belorítok nie 
je nijak v rozpore s renová-
ciou Mosta SNP. Ak by sa 
renovácia nerozbehla krátko 
pred predsedníctvom SR a na 
poslednú chvíľu, bolo by viac 
času, aby si kompetentní dô-
kladne všetko pripravili a ne-
museli by sa stať chyby.

(rl)

Delikatesy Gurmán Festu  
Bratislava 2016 už tento víkend
Cez víkend 10.-12. júna 

nevarte! Gurmán Fest 
Bratislava prestiera už po 
ôsmy raz v parkovej čas-
ti dostihového závodiska 
v Petržalke. Sviatok kva-
litnej kuchyne pod odbor-
ným dohľadom gastro-
nomického sprievodcu 
Gurmán na Slovensku ten-
to rok ponúka ochutnať 21  
reštaurácií a navarí vám 59 
šéfkuchárov zo 7 krajín.

Festival výnimočných 
chutí
 „Návštevníci si už za dva 
roky na prostredie lužných 
lesov v okolí dostihovej drá-
hy zvykli. Oceňujú možnosti 
parkovania, prístup mestskou 
dopravou. Spokojní sú aj vysta-
vujúci, ktorým väčší priestor a 
zázemie pre stánky umožňuje 

zabezpečiť kvalitnejšie a atrak-
tívnejšie miesta na degustá-
ciu. Dobré ohlasy máme aj 
na vstupné. Ľudia radi vedia 
za čo platia a vstupné im jasne 
určuje cenu za vstup do areálu 
plného programu a platbu za 
konzumáciu prostredníctvom 
gurmánov,“ hovorí riaditeľ fes-
tivalu Rado Nackin.
 Festival je otvorený v pia-
tok od 14.00 – 22.00 hodiny, 
v sobotu od 12.00 do 22.00 
hodiny a v nedeľu od 11.00 do 
20.00 hodiny.                            (red,rl) 

V Starom Meste sa začal 
Bratislava Design Week

Návštevnosť Cyklomostu 
slobody rastie

Štvrtý ročník výberové-
ho medzinárodného 

festivalu Bratislava De-
sign Week sa uskutoční 
od 7. do 11. júna v brati-
slavskom Starom Meste. 
O podujatí informuje por-
tál citylife.sk.
      Hviezdou prehliadky di-
zajnu má byť Jerszy Seymour, 
jeden z najprovokatívnejších 
dizajnérov súčasnosti. Sey-
mour, známy svojím neorto-
doxným postojom k tvorbe aj 
spoločnosti, sa predstaví nie-
len prednáškou, ale aj veľkým 
svetelno-hudobným predsta-
vením.

      Nosnou témou festivalu 
bude Cesta. „Zaujíma nás ces-
ta do budúcnosti aj minulosti, 
ale myslíme aj na ľudí, ktorí sa 
na cestu museli vydať nedob-
rovoľne,“ povedala riaditeľka 
podujatia Ľubica Hustá.
      V tomto roku bude mať 
festival dve hlavné základ-
ne – vystavovať sa bude na 
druhom poschodí v bývalom 
OD Dunaj na Námestí SNP, 
kurátorské výstavy budú zase 
inštalované v neskorobaroko-
vom Erdödyho paláci na Ven-
túrskej ulici, kde v súčasnosti 
sídli ZOYA Gallery.

      (tasr)

Cyklomost slobody, 
spájajúci Devín-

sku Novú Ves a rakúsky 
Schlosshof, využívajú 
cyklisti stále častejšie. 
Počas tohtoročného mája 
prešli cyklisti po moste 
7549 raz, zatiaľ čo v máji 
2015 narátala cyklosčtí-
tačka na moste 6705 pre-
sunov.
      Kým v minulom roku bol 

najsilnejším dňom v máji ten 

posledný, tento rok vytiahlo 

pekné počasie na most naj-

viac peších aj cyklistov v so-

botu 7. mája. "V konkrétnych 

číslach to bolo 528 chodcov 

a 732 cyklistov," informova-

la hovorkyňa Bratislavského 

samosprávneho kraja (BSK) 

Lucia Forman.

(tasr)



Inzerciastrana 12 6 l 2016


